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قابل توجه شهروندان گرامی آیا 
می دانید با مفقود شدن مدارک 
شناسایی خود ممکن است شما 
به عنوان مجرم شناخته شوید؟

سایت ثبت آگهی مفقودی 

agahinaslefarda.ir

شهرستان ها

سرپرست دانشگاه آزاد لنجان در روز خبرنگار خبر داد:

راه اندازی مدرسه عالی رسانه در دانشگاه آزاد لنجان 
دانشگاه  سرپرست 
آزاد اسلامی لنجان 
در روز خبرنگار و در دیدار با محمدرضا 
شــریفی پیشکســوت مطبوعات این 
شهرستان اظهار داشــت: رسانه های 
امروز باید بر اســاس نیاز جامعه و نوع 
پاسخگویی به مخاطب خود ضمن تجهیز 
به علم روز، تغییرات اساســی را تجربه 

کنند.

 سید مسعود داودی با بیان اینکه نقش بی بدیل 
تأثیرگذار رسانه بر کسی پوشیده نیست گفت: 
دنیای بدون رسانه با توجه به تغییر و تحولات 
جامعه امکان پذیر نمی باشد؛ بر همین اساس 
رسانه باید در راستای تأثیر بیشتر بر مخاطب با 

تغییرات بنیادی و علمی همراه باشد.
 وی ادامــه داد: در حــال حاضر رســانه ها به 
مرحله ای رســیده اند که باید با تغییر ماهیت 
و با کارکرد فرهنگ ســازی و خبرســازی از 
عکس العمل گرایی به سمت عمل گرایی و راه 

حل یابی حرکت کنند. 
 داودی افزود: امروزه نیازهای جامعه به رسانه 
بیشتر شــده و در مجموعه های پویا و پیشرو 
احساس نیاز بیشتری به وجود خبرنگار و رسانه 
احساس می شود و اگر عادل و منصف باشیم، 
بیش از آنکه خبرنگار به دنبال ما باشد ما باید به 

دنبال خبرنگار باشیم.
 وی با اشاره به نقش و جایگاه رسانه در هدایت 
جامعه ادامه داد: رســانه ها با پشتوانه دانشگاه 
می توانند اهرم بسیار خوبی جهت پیشبرد امور 
باشند و با ارزش آفرینی در جامعه، فرصت های 

بیشتری را خلق کنند.
 سرپرســت دانشــگاه آزاد اســامی لنجان 
همچنین با اشاره به اینکه بار علمی شهرستان 

لنجان بر عهده این دانشگاه است گفت: مدرسه 
عالــی رســانه در دانشــکده مهارت آموزی، 
خاقیت و کارآفرینی این دانشــکده تشکیل 
خواهد شد تارسانه به صورت علمی در مسیر 
توســعه فعالیت های دانشــگاه نقش آفرینی 

نماید.
  پیشکســوت مطبوعات لنجان نیــز در این 
دیدار، تغییرات رســانه را در راستای تأثیرات 
بیشتر و عملکرد بهتر اجتناب ناپذیر دانست و 
گفت: دانشگاه آزاد اسامی با رویکرد علمی و 
رسانه با رویکرد ارتباطی و ظرفیت بالای انتقال 
اطاعات در کنار هــم می توانند ظرفیت ها را 
کشف و تهدیدات و آســیب های اجتماعی را 

خنثی و از بین ببرند.
نصرالله شــریفی، خبرنگار  و فعال رســانه در 
استان اصفهان نیزدر این دیدار با اشاره به لزوم 
صیانت از جایگاه خبرنگاران در کشــور اظهار 
داشــت: در حال حاضر جامعه خبری کشــور 
به دلیل عدم مطالبه گری و مسئولیت پذیری 
مردم و مسئولان تحت فشار هستند، که لازم 
اســت با ارتقاء و صیانت از جایگاه خبرنگاران، 
توقعات بــالا از جامعه خبری تعدیل شــده تا 

ظرفیت های جدید رســانه ای بتواند در جهت 
 راه حل یابی و حل مشکات جامعه وارد عمل 

شود.
 نصرالله شــریفی، در ادامه افزود: رسانه ها باید 
با توجه به نوع نیاز جامعه و نحوه پاســخگویی 
به مخاطبان خود تغییر کنند و به جای  عکس 
العمل گرایی، محصول محــوری و عیب یابی، 
با نیازســنجی و رعایت اصل مخاطب محوری 
و ارتباطــات راهبردی نیــاز جامعه را برطرف 

نمایند.
 این کارشــناس ارتباطات با تأسی از فرمایش 
حضرت امــام)ره( که فرمودنــد »مطبوعات، 
دانشگاه سیار استـ« اضافه نمود: این دانشگاه 
یک هیــأت علمی می خواهــد و مراکز علمی 
رســانه با حضور نخبگان  می توانند به عنوان 
یک اتاق فکر و موتور محرکه  اقدامات مهم را 

در جامعه راهبری کنند.
در ایــن روز همچنین از برخــی خبرنگاران 
شهرســتان از جمله محسن ســلیمیان مدیر 
مسئول هفته نامه زرین مهر، داوود جوادی و 
علی اکبر محمودی خبرنگاران صدا و سیمای 

اصفهان تقدیر شد. 

عصمت شریفی
گــــــزارش

فرماندار اردستان از نبود مدیران در آیین تجلیل خبرنگاران گلایه کرد

خبرنگار اگر به 
درستی عمل کند 

نام نیکی از خود باقی 
خواهد گذاشت و 
مردم او را دوست 
خواهند داشت، 
همچنین ارتباط 

باید بین خبرنگار 
و مسوول دو سویه 

باشد تا مردم از 
واقعیات جامعه آگاه 

شوند

فرماندار اردستان با گلایه از حضور نیافتن مدیران این شهرستان در آیین تجلیل خبرنگاران  گفت: مسوولان ۳۶۴ روز از سال منتظر انتشار عملکرد و 
اقدام های روزانه خود از سوی خبرنگاران هستند و انتظار بود در آیین روز خبرنگار برای تجلیل از این قشر پرتلاش حاضر می شدند.

حمیدرضا تاملی در آیین تجلیل از 
خبرنگاران در سالن اداره فرهنگ 
و ارشاد اســامی با گرامیداشت 
سالروز شهادت محمود صارمی 
خبرنگار خبرگــزاری جمهوری 
اســامی و تبریک روز خبرنگار 
افزود: با تاسف امروز شاهد حضور 
حداقلی مســوولان شهرســتان در این آیین 
هستیم که زیبنده زحمت خبرنگاران در طول 

سال نیست.
فرماندار اردستان اظهار داشت: مفهوم کارآمد 
بودن به تنهایی امکان پذیر نیست و آن اشراف و 
تصرف مسوول بر افکار جامعه است که با تاش 
اصحاب رسانه و فعالان فضای مجازی صورت 
می گیرد و مدیر نباید بگویــد من کار خودم را 
می کنم و کاری ندارم که کسی از آن مطلع می 

شود یا نه و کاری به خبرنگار ندارم.
تاملی گفت: فعالیت خبرنگاران  بسیار مهم است 
تاجایی که رهبر فرزانه انقاب اسامی فرمودند، 
اگر من  رهبر نبودم ترجیح می دادم  مسوولیت 

رهبری فضای مجازی را بر عهده بگیرم.
وی با بیان اینکه امروز با تاسف در دنیا از فضای 
مجازی برای توســعه نیت های حیوانی خود 
استفاده می کنند، تصریح کرد: آنان مفهوم حق 
و حقیقت و خوب و بــد را تغییر می دهند و ما 
تاسف می خوریم که امروز مدیر ومسوولی در 
شهرســتان می گوید من کاری با خبرنگاران 

ندارم.
فرماندار اردستان اضافه کرد: هر نوع ارتباط با 
خبرنگاران باید به گونه ای باشد که  فضای خوب 
و سازنده ایجاد شود و مدیران ارتباط شان را با 

اصحاب رسانه و  رسانه ها بهتر کنند.
تاملی بابیان این که خبرنگاران در طول سال به 
ویژه در دوران کرونا بسیارخوب فعالیت کردند 

افزود: اطاع رســانی این افراد وانتشار اخبار و 
توصیه های مسئولان زمینه آگاهی در جامعه 

را فراهم کرده است.
وی اضافه کرد: امروز شــکافی کــه در جامعه 
وجود دارد فعالان رسانه می توانند در جهت پر 
کردن آن فعالیت کنند وباید تاش کرد جایگاه 
رسانه در جامعه افزایش یابد واین توسعه یافتگی 
جامعه را می رساند، از سوی دیگر در طول یکسال 
گذشــته رویدادهایی در شهرستان رخداد که 
دغدغه مردم را زیادتر کرده کــه امیدواریم با 
روندی که اکنون شهرستان در حال اتفاق است 
وضعیت اقتصــادی و اجتماعی منطقه تغییر 
کند و وضعیت تورم، گرانی و مشکات مختلف 

بهبود یابد.
فرماندار اردستان گفت: نمونه این اتفاق خوب 
ثبت آمار بالای بیمه تامین اجتماعی و بهبود 
اشتغال در شهرستان است و از مدیران دعوت 
می کنم با اصحاب رسانه ارتباط بیشتر و بهتری 
داشته باشند تا عملکرد این دستگاه ها به طور 
مستمر از سوی خبرنگاران  به اطاع عموم برسد 
و ارزش کار مسوولان برای مردم  مشخص شود.

   شان خطرپذیری خبرنگاران ارزشمند 
است 

امام جمعه اردستان نیز گفت: خبرنگار دارای 
شان ومنزلتی اســت که  ارزشمند است و باید 

خطرپذیر باشد.
حجت الاسام حسن دهشیری با گرامیداشت 
یاد و خاطره شهید صارمی و روز خبرنگار، حلول 
ماه محرم و تسلیت شــهادت امام حسین )ع( 
افزود: بســیاری از خبرنگاران در طول ســال 
برای مسوولان خبررســانی کردند اما امروز از 
این مدیران در آیین تجلیل خبرنگاران خبری 

نیست.

وی تصریح کــرد: در عرصه خبرنــگاری با ۲ 
نوع افراد مواجه هســتیم، آنان که صادقانه کار 
می کنند و مردم دوستشان دارند و عده ای هم 
هستند که جز زیان برای جامعه چیزی ندارند 
و ما از صادقان تجلیل می کنیم، قرآن هم  می 
گوید خبر فرد فاسق را گوش نکنید و به سخن 
فردی که تعهد در خبررسانی ندارد نباید توجه 

داشت.
امام جمعه اردستان گفت: عده ای قصد دارند 
به هر نحوی مشهور شوند که باید این افراد را از 
صنف خبرنگاری دور کرد و تجلیل به خبرنگاران 
راستگو، صادق ، امانتدار، با شهامت و شجاعت، 
درایت، هوشــمند، روانشناس و جامعه شناس 

اختصاص داشته باشد.
حجت الاسام دهشــیری اضافه کرد: وظیفه 
ما تجلیل از چنین خبرنگارانی است؛ خبرنگار 
باید مانند آیینه باشــد، خوب و بــد را ببیند، 
مخاطب پسند باشد و اگر تحلیل دارد زیر خبر 

درج کند.
وی خاطرنشان کرد: خبرنگار اگر به درستی عمل 
کند نام نیکی از خود باقی خواهد گذاشت و مردم 
او را دوست خواهند داشت، همچنین ارتباط باید 
بین خبرنگار و مسوول دو سویه باشد تا مردم از 

واقعیات جامعه آگاه شوند.
امام جمعــه اردســتان تاکید کــرد: حضور 
خبرنگاران می توانند ســتودنی باشد و روابط 
عمومی اداره ها با خبرنگاران همکاری داشــته 

باشند.

   انتشار ۳ هزار خبر در یکسال در اردستان
همچنین رییس اداره فرهنگ وارشاد اسامی 
اردســتان اظهار داشت: در یکســال گذشته 
بیش از سه هزار خبر از سوی اصحاب رسانه در 

خبرگزاری ها و مطبوعات نشر داده شده است.

علی دهقانان
گـــزارش
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

کِشتی که صادارت را برای اصفهان به دنبال دارد؛  

گیاهان دارویی، نسخه شفابخش اقتصاد نصف جهان
2 در سال ۱۳۹۹ حدود ۴2 هزار تن انواع گیاهان دارویی-درمانی، گلاب و عرقیات گیاهی، به ارزش ۱۳ میلیون دلار صادر شد ادامه در صفحه 

 بازار خودرو
 در گرو دولت جدید

با  وجــود اینکه مدت هاســت 
مسئولان از کنترل بازار خودرو 
صحبت می کنند اما هنوز هیچ 
یک از نا به ســامانی هــای این 
بازار کاهش نیافتــه و حتی در 
مواردی بیشــتر هم شده است. 
خودروســازان همچنان قطره 
چکانــی محصولات خــود را به 
بازار عرضه می کننــد و بازار آزاد 
هم در گرو فعالیت دلالانی است 
که مدت هاست خون این بازار را 
مکیده اند. در این بین قرار بود با 
آزاد شدن واردات خودرو آبی بر 
روی آتش این مشکل ریخته شود 
که هنوز هیچ قانون مشــخصی 
برای آن تایید نشــده و با اینکه 
از برخــی مبادی خــودرو های 
خارجی به کشور وارد شده اند اما 
قیمت گذاری مشخصی برای آن 

وجود ندارد.
چند وقتی است پای خودروهای 
خارجی مونتاژی به کشور باز شده 
است. خودروهایی که یا چینی 
یا روسی هســتند. از آن جایی 
که  قیمت خودروهای داخلی را 
شورای رقابت تعیین می کند و به 

روش قرعه کشی ... 

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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2 ادامه در صفحه 

2

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

سرنوشت دوره جدید شهرداری اصفهان  در دستان چه کسی خواهد بود؟!

شهر در انتظار 
کلیددار جدید

7

منا
س: ای

عک

روحانی: از مردم قرض گرفتیم؛ روسای بانک  مرکزی: پول چاپ شد  

کدام یک درست می  گویند؟!

شکوفایی مراکز نوآوری در جهان

دنیا خلاقیت می خواهد
با کاهش التهاب همه گیری کرونا در 
جهان، فضای کار استارت آپ های 
بین المللی هم هیجان انگیزتر می شود. 
به ویژه اینکه کشف کنیم کدام نقطه 
از جهان، مرکز بعدی توسعه و حمایت 
از نوآوری است. مردم ایده های خاقانه 
ای دارند و باید رویاهایشان را دنبال کنند. 
رویاهایی که تغییری مثبت در جهان پس از کرونا ایجاد 
می کند....
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بازار طلا و سکه 1400/5/18 ساعت 17:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,396,00010,606,000قدیم

سکه طرح 
10,781,00010,429,000جدید

5,820,0005,540,000نیم سکه

3,615,0003,520,000ربع سکه

2,212,0002,260,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,713,0004,627,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,088,3001,070,100 عیار

طلای آب شده 
4,715,0004,630,000نقدی

یک گرم طلای 
241,451,1001,426,700 عیار

سه شنبه| ۱۹ مرداد ۱۴00| ۱0 آگوست 202۱ | ۱ محرم ۱۴۴۳ | سال چهارم| شماره 8۴7

لحسین )ع(
السلام علیک یا ابا عبدالله ا

قیمت 3000 تومان
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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بروز رسانی شبکه در مرکز شهید ردانی پور    
در راستای ارتقا تجهیزات مخابراتی، عملیات بهینه سازی تجهیزات و زیرساختهای مخابراتی به منظور برگرداندن تجهیزات انتقال در مرکز 

شهید ردانی پور صورت خواهد پذیرفت.
به گزارش  روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان، در اثر این عملیات کلیه ترافیک های اینترنت، موبایل– دیتا و سوئیچ  از ساعت 6:00 صبح 
روز شنبه مورخ 23 /05 /1400 با احتمال دو ســاعت قطعی و به مدت دو روز احتمال اختلال جهت اجرای عملیات توسعه در محدوده مرکز شهید ردانی پور مواجه 

خواهند شد.   

اخبار اصفهان
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  به دست مشتریان می رسد انتظار 
می رفت که خودروهای خارجی نیز 
از همیــن روال پیروی کننــد و اگر 
قرعه کشــی وجود نداشت حداقل 
قیمت گذاری آن توسط شورای رقابت 
انجام می شد اما متاسفانه قیمت های 
بازار هیچ قاعده و قانونی ندارند و اگر به 
همین منوال پیش برویم، نرخ بخش 
زیادی از مدل های مختلف خودرو های 
چینی به زودی از مــرز یک میلیارد 

تومان در بازار خواهد گذشت.
طبق نظر کارشناســان امر سازمان 
حمایت مســئول قیمــت گذاری 
خودروهای چینی و روســی است، 
اما اگــر خودرویی خارجی باشــد، 
بازار قیمــت آن را تعیین می کند و 
نهاد ناظری بر آن نظــارت ندارد، اما 
ســازمان حمایت نظارت ارشــادی 
دارد.اما مسئولان ســازمان شورای 
رقابت گفته اند، شورای رقابت وظیفه 
قیمت گــذاری خودروهای چینی و 
خارجی را ندارد و ســازمان حمایت 

باید آنها را قیمت گذاری کند!
در چند روز گذشــته خبر از قوانین 
جدید نیــز در این حــوزه به گوش 
می رســد .شــرکت های واردکننده 
خودرو و مشــتریان درحالی انتظار 
لغــو ممنوعیــت واردات در دولت 
جدید را دارند که شنیده می شود در 
شرایط کنونی جدی ترین طرح برای 
ازســرگیری ورود خودرو به کشور، 
واردات در ازای صادرات است. طرح 
موردنظر عملا به نفع شــرکت های 
خودروساز وابســته به دولت خواهد 
بود، زیرا غالب خودروهای صادراتی 
به دو تولیدکننده بــزرگ خودرو در 
کشــور تعلق دارد. به این ترتیب اگر 
طرح یادشــده تصویب شــود، بازار 
خودروهای خارجی به طور انحصاری 
در اختیار خودروســازان داخلی قرار 
می گیرد. البته زمزمه هایی مبنی بر 
حرکت برخی شرکت هایی که پیش تر 
واردکننده بوده اند، به سمت تولید، 
شنیده می شود. بر این اساس، برخی از 
این شرکت ها حتی خطوط تولید خود 
را نیز آمــاده کرده اند و قصد دارند در 
کنار عرضه محصولات تولیدی به بازار 
داخل، در بازارهای صادراتی نیز حضور 
یافته و از این راه، مجوز واردات دریافت 
کنند.جدا از اینکه چنین سیاســتی 
اصلا درست است یا خیر مساله اصلی 
این است که عامل ممنوعیت واردات، 
محدودیت منابع ارزی است  بنابراین 
بسیاری از این چالش ها و راه حل آن 
به دید دولت جدید نسبت به مسائل 
بین المللی بر می گردد و اینکه چگونه 
در رفع تحریم ها تلاش می کند زیرا 
وقتی تحریمی نباشد و درآمد ارزی 
کشور بالا برود، این دغدغه کمرنگ 
خواهد شــد. در چنین شــرایطی 
می توان ممنوعیت واردات خودرو را 
برداشت، چه آنکه با توجه به قیمت 
ارز، بسیار بعید است تعداد خودروهای 
وارداتی به کشــور بیش از 25 تا 30 
هزار دستگاه در سال باشد.پس تمام 
 این شــرایط منوط به دولت جدید

 در مقابل کنش های جهانی نسبت 
به ایران است.

اقتصاد استان
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۶۰ درصد کارخانه های تولید آرد اصفهان فعال است
 مدیرکل اداره غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان گفت:تنها 60 درصد ازظرفیت کارخانه های تولید آرد 

در استان اصفهان فعال است و این درحالی است که این استان ظرفیت بالایی برای تولید آرد دارد.
محسن ضیایی  در نشست خبری با خبرنگاران اظهار داشت: کار این اداره تأمین و توزیع کالاهای استراتژیک 
اساسی است، گندم، شکر و روغن خام از جمله کالای مهم کشور است و اداره کل غله در استان ها موظف 

هستند آنها را ذخیره سازی و توزیع کنند. وی افزود: کار اصلی اداره غله که از زمان انقلاب به آن شناخته شد 
گندم، آرد و نان بود که بیشتر تمرکز ما را به خود معطوف کرده است و دولت از طریق این ادارات سعی در تأمین 

این سه اصل دارد و جز کالاهایی است که دولت یارانه زیادی روی آن می دهد، همانطور که امسال دولت گندم را از 
کشاورز پنج هزار تومان خریده و برای تأمین نان مردم آن را به دو قیمت 665 تومان و ۹00 تومان می فروشد و در کل دولت 

سالانه حدود 50 هزار میلیارد در مسئله آرد و نان یارانه می دهد. مدیرکل اداره غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان ادامه داد: استان اصفهان 
برای تأمین آرد و نان حدود 600 هزار تن گندم در طول سال نیاز دارد که این گندم سال هایی وضعیت آب و هوا و جو مناسب باشد حدود 100 
هزار تن از کشاورز خریداری می شود و مابقی آن از طریق استان های تأمین کننده گندم و یا از طریق بنادر وارداتی تأمین می شود؛ سیلو اصفهان 

جز معدود کارخانه هایی است که به ریل وصل است و از همین جهت گندم واردی به استان از طریق ریل و کامیون تأمین می شود.

آمادگی کامل پلیس  برای برقراری امنیت مراسم دهه اول محرم
پلیس اصفهان آمادگی خود را برای برگزاری امنیت در مراسمات هیات ها البته با 
رعایت پروتکل ها و طبق دستور ستاد کرونا اعلام کرد .  فرمانده انتظامی استان 
اصفهان  با بیان اینکه مبنای کار در برگزاری برنامه ها و مجالس عزاداری سید و 
سالار شهیدان مصوبات ستاد مقابله با کرونا است از آمادگی کامل برای تامین امنیت برنامه هیئت های مذهبی 

استان در دهه اول ماه محرم خبر داد. سردار محمدرضا میرحیدری ضمن تسلیت فرا رسیدن ماه محرم گفت: 
همیشه محرم به عنوان یک فرصت طلایی برای مبارزه و مقابله با توطئه های استکبار علیه فرهنگ تشیع است و 

ما باید از این فرصت ارزشمند باتدبیر و با عقلانیت و با نگاه به فرامین مقام معظم رهبری )مدظله العالی( به بهترین نحو 
استفاده کنیم.وی افزود: هرچند که به دلیل شیوع ویروس کرونا و محدودیت هایی که در این حوزه به وجود آمده کار در حوزه 

تبلیغ و ترویج فرهنگ دینی و مبارزه و مواجه با توطئه های دشمن یک مقدار سخت شده اما باید با رعایت شیوه نامه های بهداشتی زمینه 
را برای حضور جوانان عزیز و پیاده سازی فرامین مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در گام دوم انقلاب فراهم آوریم. فرمانده انتظامی استان اصفهان 
اظهار داشت: نباید از یاد ببریم که عشق به امام حسین )ع( و اهل بیت پیامبر )ص( است که این نظام را در برابر توطئه نظام های استکباری استوار 

نگهداشته و به برکت همین عشق به اباعبدالله در اقصی نقاط عالم شاهد توفیقات این نظام هستیم .

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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شهرستان های اصفهان، 
کاشان، آران وبیدگل، 
مبارکه، تیران وکرون، 

فریدونشهر، 
بویین میاندشت، 

سمیرم، نطنز، نجف آباد 
و فلاورجان به دلیل 

داشتن اقلیم مناسب 
و کارخانه های سنتی 
و صنعتی در تولید و 

فرآوری گیاهان دارویی 
پیشرو هستند

کشــت گیاهان دارویی به 
ویژه ســیاه دانه و زیره سبز 
بیش از 100 سال پیش در 
شهرســتان های سمیرم و 
مبارکه شروع شده است، 
با آغاز به کار کارخانه های 
گل دارو و باریج اســانس 
در شهرســتان های اصفهان و کاشان که 
در زمینه بســته بندی و فرآوری دارو های 
گیاهی فعالیت دارند، کشاورزان به کشت 
انواع گیاهان دارویی تشویق شدند و حالا 
حدود 40 سال اســت که کشت گیاهان 
دارویی در اســتان اصفهــان رونق گرفته 
اســت. با راه اندازی کارخانه و واحد های 
بســته بندی، فرآوری و صادرات گیاهان 
دارویی عرصه های منابع طبیعی جوابگوی 
تامین منابع گیاهی نبودند و کشت گیاهان 
دارویی به سرعت در اراضی زراعی توسعه 

یافت.

  افزایش کشت و تولید گیاهان دارویی
آیت پارساییان کارشناس گیاهان دارویی 
سازمان جهادکشاورزی استان اصفهان، ا 
با اشاره به اهمیت فرآوری گیاهان دارویی، 
گفت: عــلاوه بر مصارف عــادی گیاهان 
دارویی در قالب دمنوش، جوشانده، بخور، 
گلاب و عرقیات و یا محصولات کارخانه ای 
نظیر قرص، کپسول، آمپول، شربت، شامپو 

و ... به مصرف می رسند.
 او افــزود: در حال حاضر بیــش از 1500 
واحد ســنتی و صنعتی در امر فرآوری و 
بســته بندی گیاهان دارویی در اســتان 

اصفهان مشغول به کار هستند.
کارشــناس گیاهــان دارویی ســازمان 
جهادکشاورزی استان اصفهان اظهار کرد: 
سطح زیر کشت گیاهان دارویی، ازجمله 
زعفران و گل محمدی در استان سال 13۹۸ 
معادل ۸2۹0 هکتار بوده که در سال 13۹۹ 
به ۹056 هکتار رســیده است، همچنین 
میزان تولید در سال 13۹۸ معادل 60 هزار 
تن بود که در ســال 13۹۹ به 65 هزار تن 

افزایش یافت. 
پارســاییان بیان کرد: شهرســتان های 
اصفهان، کاشــان، آران وبیدگل، مبارکه، 
تیران وکرون، فریدونشهر، بویین میاندشت، 

سمیرم، نطنز، نجف آباد و فلاورجان به دلیل 
داشتن اقلیم مناسب و کارخانه های سنتی 
و صنعتی در تولید و فرآوری گیاهان دارویی 

پیشرو هستند.

  مشتریان گیاهان دارویی اصفهان، 
از شرق دور تا اروپا

او گفت: ســالیانه به طور معمول برخی از 
اقلام گیاهان دارویی از قبیل: آویشن، کتیرا، 
موســیر، زعفران، گل محمدی، باریجه، 
پنیرک، زرشک و ترخون به کشور هایی از 
جمله کویت، اسپانیا، چین، هند، آلمان، 

انگلستان، کانادا، ژاپن و... صادر می شود.
کارشــناس گیاهــان دارویی ســازمان 
جهادکشاورزی استان اصفهان گفت: در 
سال 13۹۹ حدود 42 هزار تن انواع گیاهان 
دارویی-درمانی، گلاب و عرقیات گیاهی، به 

ارزش 13 میلیون دلار صادر شد.
پارســاییان افزود: با برگزاری کلاس های 
آموزشــی، توســعه صادرات و ارزآوری، 
پرداخت تسهیلات کم بهره و یارانه کشت 
استقبال کشاورزان استان از کشت گیاهان 

دارویی افزایش یافته است. 
او اضافه کرد: ایجاد مزارع الگویی و مجموعه 
گیاهان دارویی با بیش از 250 گونه گیاهی، 
ایجــاد رشــته های گیاهــان دارویی در 
دانشگاه ها و مراکز تخصصی فنی وحرفه ای، 
برگزاری کلاس ها، کارگاه ها و بازدید های 
علمــی، اعطــای تســهیلات کم بهره و 
یارانه ای، تشکیل ســتاد گیاهان دارویی، 
راه اندازی مرکز تولید بذر و نشاء نهال های 
گیاهان دارویی، فراهم کــردن مقدمات 
بازار صادرات، توسعه کشــت و برداشت 
مکانیزه و راه اندازی واحد های بسته بندی، 
مجموع اقدامات صورت گرفته به منظور 
 توسعه کشــت گیاهان دارویی در استان

 اصفهان است.

  رتبه نخســت اصفهان در کشت 
گیاهان دارویی

احمد رضا رئیس زاده مدیــر امور باغبانی 
سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان با 
اشاره به مزایای کشت های گلخانه ای گفت: 
کشــت های گلخانه ای با صرفه جویی در 
مصرف آب و نهاده های کشاورزی، اشتغال 
دائم و پایدار و بهبود کیفیــت تولید را به 
همراه دارد، همچنین با تولید محصولات 
با کیفیت و صادراتــی در نهایت منجر به 

ارزآوری و افزایش درآمد می شود. 
او با بیان اینکه اســتان اصفهان با ۷ هزار و 
500 هکتار سطح کشت گیاهان دارویی 
رتبه نخست کشــور را دارد، بیان کرد: در 
سال گذشته، 300 میلیارد ریال تسهیلات 

در این بخش پرداخت شد.

  توقف طرح های توســعه کشت 
گیاهان دارویی به علت نبود بودجه

آبتین میرطالبی رئیس اداره بهره برداری 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
اصفهان گفت: در سال های گذشته به طور 
متوسط هزار هکتار توسعه سطح زیر کشت 
گیاهان دارویی داشتیم، اما به دلیل نبود 
اعتبار و خشکســالی در مراتع، برنامه ای 
برای توسعه کشت گیاهان دارویی در سال 

1400 در اصفهان نداریم. 
او با اشاره به اینکه کشت و توسعه گیاهان 
دارویی در سال ۹۹ به دلیل شرایط مناسب 
و اختصاص بودجه دولتی به سه هزار هکتار 
در مراتع استان رسید، افزود: شاید امسال 
500 هکتار طرح توســعه کشت گیاهان 
دارویی با سرمایه گذاری بهره برداران اجرا 

شود. 
رئیس اداره بهره بــرداری اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان اصفهان اضافه 
کرد: برای این منظور بهره برداران باید در 
قالب طرح های اصلاح و احیا سرمایه گذاری 
کنند و موظف با بذر پاشی و کپه کاری در 

عرصه های منابع طبیعی شوند.
میرطالبی اظهار کرد: بهــره بردار البته با 
توجه به خشکسالی فراگیر و کاهش درآمد، 

توان کشت ندارد و از این رو کشت و توسعه 
در 500 هکتار از مراتع استان هنوز صد در 
صد نیست و به مراجعه و سرمایه گذاری 
بهره برداران بستگی دارد. او ادامه داد: البته 
دولت برای توسعه گیاهان دارویی )زعفران 
و گل محمدی( تسهیلات خوبی می دهد که 
برای افرادی که مزرعه دارند مناسب است، 
اما کشــت گیاهان در مراتع و عرصه های 
طبیعی با توجه به اینکه شرایط وابسته به 
طبیعت بوده، در خشکسالی و نبود منابع 

آب طبیعی، اقتصادی نیست.

  کشــت قراردادی، راهکاری برای 
کیفیت بخشی به محصول

محمد تقی ابراهیمی مدیر مزرعه گیاهان 
دارویی اصفهان، در گفتگو با خبرنگار ما با 
اشاره به ظرفیت استان در تولید گیاهان 
دارویی، گفت: با توجه بــه تنوع اقلیم در 
اســتان پهناور اصفهان از کوهســتانی تا 
بیابانی، گستره متنوعی از گونه های گیاهی 

را می توان در اصفهان یافت. 
او افزود: امروزه در سراسر دنیا توجه ویژه ای 
به کشت قراردادی می شود، در کشورمان 
موج جدیدی از ثبت کشــت قــراردادی 
در مــواد غذایی و مصرفــی، را می توانیم 
مشاهده کنیم، همچنین ما به عنوان بخش 
خصوصی یک سالی است که قرارداد های 
مربــوط را تنظیــم کردیــم و در حــال 
جمع آوری اطلاعات کشاورزان در سراسر 
 استان و همینطور اســتان های همجوار 

هستیم. 
مدیر مزرعه گیاهان دارویی اصفهان، گفت: 
کشت و کشاورزی قراردادی از چند جهت 
اهمیت دارد، با کشــاورزی قــراردادی به 
محصول با کیفیت دســت پیدا می کنیم، 
یعنی با کشــاورزانی که از طریق کشــت 
قراردادی همکاری داشته باشیم، می توانیم 
تمام مراحل )کاشــت، داشت، برداشت و 
فرآوری( را زیرنظر کارشناس های خودمان 

رصد کنیم.

کِشتی که صادارت را برای اصفهان به دنبال دارد؛  

گیاهان دارویی، نسخه شفابخش اقتصاد نصف جهان

اصفهان با داشتن بیشترین سطح زیر کشت گیاهان دارویی، در 
زمینه صادرات موفق بوده، اما تا رسیدن به نقطه مطلوب راهی 

طولانی در پیش است.
گیاهان دارویی به گستره وسیعی از گیاهان اطلاق می شود )بوته، 
درختچه و درخت( که در درمان و یا پیشگیری از بروز بیماری ها 
مورد استفاده قرار می گیرد، این گیاهان در سه گروه )عطری، 

ادویه ای و طبی( دسته بندی می شوند.

     در سال ۱۳۹۹ حدود ۴2 هزار تن انواع گیاهان دارویی-درمانی، گلاب و عرقیات گیاهی، به ارزش ۱۳ میلیون دلار صادر شد

باشگاه خبرنگاران 
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

سرنوشت دوره جدید شهرداری اصفهان در دستان چه کسی خواهد بود؟!

شهر در انتظار کلیددار جدید
اصفهان این روزها در انتظار گزینه شهردار برای 
تصدی مدیریت شهریســت و گمانه زنی های 
مختلفی در باره هویــت کلیددار جدید نصف 

جهان بر سرزبان هاست که هنوز به نتیجه نهایی نرسیده است.

اصفهان پس از  مشخص شدن نتیجه نهایی آراء و انتخاب اعضای 13 نفره شورای 
اسلامی شهر، مسیر جدیدی را در راه ششــمین دوره تصمیم گیری برای شهر 

اصفهان با شعار»اصفهان، شهر زندگی« آغاز کرد.
ترکیب جدید اعضای شورای و انتخاب اعضای جوان در کنار افراد باتجربه از بدنه 
شهرداری این نوید را داد که افق روشنی جلوی راه پیشرفت این جهانشهر قرار دارد 
چرا که افراد آشنا به امور شهری می توانند با ظرفیت نیروهای جوان در کنار هم، 

پویایی لازم را برای اداره این شهر ایجاد کنند.
مجید نادرالاصلی، غلامحسین صادقیان، رسول میرباقری، محمدرضا فلاح، محمد 
نورصالحی، احمدرضا مصور، ابوالفضل قربانی، فرزانه کلاه دوزان، سید امیر سامع، 
مصطفی نباتی نژاد، منوچهر مهروی پور، عباس حاج رسولی ها و علی صالحی، 

ترکیب جدید شورای شهر اصفهان در سال 1400 است.
بطور قطع، انتخاب رییس شورای اسلامی شهر نیز در این بین از اهمیت فراوانی 
برخوردار بود که با اتفاق آراء محمد نورصالحی ۷2 ســاله بعنوان رییس شورای 

اسلامی شهر اصفهان انتخاب شد.
مراسم تحلیف اعضای جدید شورای شهر در 14 مرداد جاری در فرمانداری انجام و 
ترکیب  هیات رییسه ششمین دوره شورای اسلامی شهر و افراد منتخب با 12رای 

موافق به مسوولیت های مختلف در شورا منصوب شدند.
بر همین اساس ترکیب هیات رییسه با انتخاب محمد نورصالحی، ابوالفضل قربانی، 
سیدامیر سامع به ترتیب به عنوان رییس، نایب رییس و خزانه دار شورا منصوب 
شدند. همچنین فرزانه کلاهدوزان و علی صالحی مسوولیت منشی اول و دوم و 

سخنگویی شورا را بر عهده گرفتند.
محمدرضا فلاح نیز بعنوان رییس کمیســیون حمل و نقل و فناوری اطلاعات، 
مصطفی نباتی نژاد رییس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شهر، منوچهر 
مهروی پور رییس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی، غلامحسین صادقیان 
رییس کمیسیون بهداشت و خدمات شهری، رسول میرباقری ریییس کمیسیون 
شهرسازی، معماری و عمران و مجید نادرالاصلی بعنوان رییس کمیسیون آب و 

مناطق کم برخوردار برگزیده شدند.
 پس از برگزاری مراسم تحلیف و دومین جلســه شورای اسلامی شهر، علیرضا 
بوژمهرانی با 11 رای اعضای شورا بعنوان سرپرست شهرداری اصفهان انتخاب و از 

زحمات چهار ساله قدرت الله نوروزی تقدیر شد.
به گفته اعضای شورای شهر،علیرضا بوژمهرانی مدیرکل حسابرسی شهرداری 

بهترین گزینه برای سرپرستی شهرداری تا زمان انتخاب شهردار نهایی است.
در 2 هفته گذشته پس از مشخص شدن اعضای شورای شهر، فراخوان مردمی با 
عنوان »شهردار من کیست؟« از سوی مجمع نیروهای انقلاب در فضای مجازی 
منتشر و در آن ویژگی شهردار، مدیران و افراد منتخب در سامانه ای اعلام شد تا هر 

شهروند، مدیران برتر را برای تصدی شهرداری اصفهان معرفی کند.
روند بررسی شهردار آینده اصفهان 2 هفته طول کشــید تا اینکه پس بررسی 
ویژگی ها و شاخص های مردمی در باره انتخاب شهردار اولویت ها مشخص شد 
و از این طریق تعداد یکهزارو 201 پیشنهاد مشتمل بر نام یکهزارو 56 نفر احصا 
و سپس منتخبان وارد فرایند بررسی پیش گزینه های تصدی جایگاه شهرداری 
شهر اصفهان شدند.  البته نیمی از گزینه های دریافتی، حداقل های قانونی مورد 
نیاز برای احراز جایگاه شهرداری را دارا نبودند و در همین راستا اسامی ۷0 نفر نیز 
بصورت منحصر بفرد از بین پیشنهادهای رسیده وارد فرایند انتخاب شهردار توسط 
شورای ششم شهر شد.  سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان درباره فرایند 
انتخاب شــهردار اصفهان گفت: تعدادی از اسامی نیز از سوی منتخبان شورای 
شهر به فهرست ۷0 نفره منتخب افزوده شــد و در نهایت پس از بررسی  صورت 
گرفته، به فهرســت 21 نفره ای منطبق با آیین نامه وزارت کشور در باره شرایط 
قانونی احراز پست شهردار اصفهان دست یافتیم. علی صالحی اظهار داشت: 21 
نفر راه یافته به فرایند منتخبان شورای شهر کسانی اند که با شاخص های مردمی 
با فراوانی بالا و 1۸ شاخص احصاء شده منتخبان ششمین دوره شورای اسلامی 
شهر اصفهان منطبق بودند. صالحی ادامه داد: پس از این مرحله در روزهای اخیر 
بعد از آنکه بررسی سوابق کاری این نفرات در دستور کار منتخبان شورای شهر قرار 
گرفت، در نهایت به فهرست 11 نفره ای که اکنون شرایط تصدی سمت شهرداری 
اصفهان را دارا هستند، دست یافتیم. وی خاطرنشان کرد : غیر از آنکه ما براساس 
شاخص ها از تعداد 21 نفره به فهرست 11 نفره رسیده ایم، برخی از نامزدها بدلیل 
نداشتن شرایط لازم برای احراز جایگاه شهرداری از فهرست خارج شدند و آقایان 
اسلامی، خراسانی، سقاییان نژاد و صبوری با انتخاب خود، انصرافشان را از حضور 

در فرایند اعلام کردند.

تیــــتر یک

کشف گیربکس قاچاق زیر بار علوفه
فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا از کشــف محموله ای گیربکس 
قاچاق به ارزش 2 میلیارد و 500 میلیون ریال خبر داد. سرهنگ صادق 
کاظم زاد در گفت و گو با خبرنگار ما بیان داشــت: مأموران ایستگاه 
ایست و بازرسي شــهید امامي فرماندهي انتظامي شهرستان شهرضا 
حین کنترل خودروهای عبوری به یک کامیون ولوو مشــکوک و آن 
را متوقف کردند. وی افزود: در بازرســی از این خودرو 50 گیربکس 
استوک خودروهای خارجی که زیر با علوفه جاساز شده بودند کشف 

شد. 
فرمانده انتظامی شهرستان شــهرضا ادامه داد: ارزش محموله کشف 
شده توسط کارشناسان مربوطه 2 میلیارد و 500 میلیون ریال اعلام 

شده است.

توقیف پژو با 75 کیلو حشیش
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۷5 کیلو و ۹20 گرم حشیش در بازرسی 
از یک سواری پژو 405 خبر داد.سرهنگ محمدرضا هاشمی فر  بیان داشت: در پي 
وصول خبری مبني اینکه سوداگران مرگ در حال انتقال محموله ای افیونی در 
یکی از محورهای شرقی استان اصفهان می باشند، بلافاصله عوامل پلیس مبارزه 
با مواد مخدر این فرماندهی وارد عمل شدند.وی افزود: ماموران پلیس مبارزه با 
مواد مخدر اصفهان با همکاری ماموران انتظامی شهرستان اردستان موفق شدند 
یک سواری پژو 405 را در محور ترانزیت اردستان در این رابطه شناسایی و متوقف 
کنند.جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان ادامه داد: در بازرسی از خودروی 
توقیف شده ۷5 کیلو و ۹20 گرم حشیش کشــف شد.این مقام انتظامی اظهار 
داشت: در این خصوص 2 ســوداگر مرگ دستگیر و پس از تشکیل پرونده برای 

اقدامات قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شدند.

خاموشی 3۶ ماینر در اصفهان
فرمانده انتظامي شهرستان اصفهان  از کشف 36 دستگاه ماینر تولید ارز دیجیتال 
به ارزش 14 میلیارد ریال خبر داد. سرهنگ حمیدرضا اکبري بیان داشت: ماموران 
کلانتری 33 شــهر اصفهان از راه اندازی و بکارگیری دستگاه های استخراج ارز 
دیجیتال در یک انبار مطلع و وارد عمل شدند.وی افزود: پس از هماهنگی های 
لازم گروهی از ماموران مجرب به انبار مورد نظر اعزام و 36 دستگاه ماینر را حین 
استخراج ارز کشف کردند.فرمانده انتظامی شهرستان اصفهان ادامه داد: ارزش 
دستگاه های کشف شده طبق نظر کارشناسان مربوطه 14 میلیارد ریال اعلام 
شده است.سرهنگ اکبري با اشاره به دستگیری یک نفر در این رابطه و تحویل او 
به مراجع قضائی تاکید کرد: شناسایي و دستگیري مجرمان همواره در دستور کار 
پلیس قرار دارد و از مردم تقاضا مي شود در صورت اطلاع از این گونه موارد بلافاصله 

موضوع را از طریق تماس با شماره 110 به پلیس اطلاع دهند.

اعتراف سارق باغ ویلاها به 32 فقره سرقت
رئیس پلیس آگاهي فرماندهی انتظامی اســتان از دستگیري سارق باغ ویلاها 
و کارگاه های منطقه جنوب شــهر اصفهان در عملیات کارآگاهان این پلیس و 
اعتراف وی به 32 فقره سرقت خبر داد. سرهنگ حسین ترکیان  بیان داشت: در پي 
شکایت چندین شهروند مبني بر سرقت از اماکن خصوصي آنها شامل  باغ ها، ویلاها 
و کارگاه جنوب شهر اصفهان، بررســي موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس 
آگاهي فرماندهي انتظامی استان اصفهان قرار گرفت. وي افزود: با شکایت شاکیان 
کارآگاهان تحقیقات خود را در این زمینه آغاز کرده و با بررسی صحنه های وقوع 
سرقت و انجام یک سري اقدامات علمی و تخصصي موفق به شناسایی هویت اصلی 
عامل این سرقت ها شدند. رئیس پلیس اگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان 
عنوان داشت: با پیگیری های ویژه کارآگاهان متهم در یک اقدام ضربتی دستگیر 

و در مواجهه با مدارک و مستندات ارائه شده  به 32 فقره سرقت اعتراف کرد.
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پاسخ به شایعه  پیدا شدن ویروس زنده در واکسن برکت
محقق اصلی تیم تولید واکسن کوو ایران برکت در خصوص انتشار خبرهایی مبنی بر اینکه 
علت دور ریخته شدن بیش ازیک میلیون دوز واکسن برکت، پیدا شدن ویروس زنده در 

بخشی از این واکسن ها بوده است، توضیح داد.
دکتر مینو محرز محقق اصلی تیم تولید واکسن کوو ایران برکت در خصوص شایعاتی مبنی 
بر اینکه علت دور ریخته شدن بیش ازیک میلیون دوز واکسن برکت، پیدا شدن ویروس 
زنده در بخشی از این واکسن ها بوده است، گفت: این شایعات و صحبت های نادرست توسط 
افراد ضد واکسن و مخالف واکسن ایرانی مطرح و پخش می شود و متاسفانه مردم هم آن ها 
را باور می کنند، چرا که به افراد یاد نداده ایم ابتدا اخبار را نقد و سپس آن  ها را قبول کنند.

وی با اشاره به اینکه به هیچ وجه چنین مسائلی صحت ندارد، گفت: واکسن ها مستقیما از 
کارخانه به دست مردم نمی رسند. در مکان های مختلفی بررسی می شوند و علاوه بر اینکه 
در کارخانه مورد سنجش قرار می گیرند، توسط وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو از همه 
جهت بررسی می شوند و بعد از آن دوباره اصالت واکسن را دوباره سنجش می کنند و در 

صورت تایید در واکسیناسیون عمومی مورد استفاده قرار می گیرند.
این فوق تخصص بیماری های عفونــی افزود: افرادی که چنیــن صحبت هایی را مطرح 
می کنند، نسبت به این موضوع که واکســن چه مراحلی را طی می کند تا به دست مردم 
برسد، آگاهی ندارند. چطور ممکن اســت بعد از گذراندن مراحل بسیار ویروس زنده در 

واکسن باشد؟! این حرف واقعا خنده دار است.
محقق اصلی تیم تولید واکسن کوو ایران برکت توضیح داد: شرکت جانسون اند جانسون 
به علت آلودگی محیط واکسن، میلیون ها دوز از واکسن خود را دور انداخت، اما در مورد 
واکسن برکت اصلا چنین اتفاقی رخ نداد و اگر هم رخ دهد، نشان دهنده دقت کارخانه در 
تولید واکسن است. اینکه گفته می شود چند میلیون دوز واکسن برکت دور انداخته شده، 
شایعه ای است که چند وقت پیش هم مطرح شــده بود و متاسفانه مجددا هم تکرار شده 

است، در حالی که اصلا چنین صحبت هایی صحیح نیست.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید کرد: واکسن برکت و به طور کلی همه 
واکسن ها در دنیا تمام مراحل کنترل خود را در چند مکان طی می کنند و سپس به دست 

مصرف کننده می رسند و اینگونه نیست که به راحتی 
در واکسیسناســیون عمومی مورد استفاده قرار 

گیرند. در کشور ایران هم واقعا تمام استانداردها 
رعایت می شود.

محقق اصلی تیم تولید واکســن کوو ایران در 
خصوص زمان انتشار مقالات علمی این واکسن 

در نشریات بین المللی بیان کرد: مقالات مراحل 
اول و دوم این واکسن تکمیل شــده و قرار است 

به زودی در نشــریات بین المللی به چاپ برســد. 
مقالات فاز ســوم اما هنوز کامل نشــده است. چراکه 

باید ۴۲ روز بعــد از تزریق واکســن، آنتی بــادی داوطلبان 
چک شــود و هنگامی که بررســی های لازم در این خصوص صــورت گیرد و 

مقالات تکمیل شوند، برای چاپ ارسال می شوند.

سلامت
سه شنبه 19 مرداد 1400  | شمـاره 847

ISFAHAN
N E W S 03

»حمیدرضا جمشیدی«، رئیس هیئت مدیره گروه دارویی برکت در جمع 
خبرنگاران گفت: امیدواریم بتوانیم پیام صدها انسانی که ریسک کردند و 
جان خود را به خطر انداختند که نگذارند ملت ایران تحقیر شوند را به مردم 

منتقل کنیم.

پویا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

وی افزود: گروه دارویی برکت، 
1۲ تا 1۴ درصد داروی کشور 
را تولید می کند. ما 100 درصد 
شــرکت هایمان بورسی است 
و بزرگترین مرکــز داروهای 
بزرگتریــن  ضدســرطان، 
کارخانه ســلول درمانی غرب 
آسیا را داریم و ۴000 اشتغال ایجاد کردیم. 
بزرگترین پــروژه بیوتکنولوژی منطقه، 90 
درصد پیشــرفت کرده اســت و آنچه که به 
عنوان سود از داروها به دست می آوریم باید 
در حوزه ســلامت هزینه کنیم و بنابراین ما 
1۲ بیمارستان و ۲30 مرکز بهداشتی درمانی 

ساختیم و به وزارت بهداشت هدیه کردیم.
جمشــیدی ادامه داد: برای ما سلامت مردم 
اولویت اول است و اگر با واردات محقق می شود 
خود را موظف دانستیم بحران را رفع کنیم. در 
زمینه اکسیژن ساز و دستگاه تهویه تنفسی به 
تولید پرداختیم و خط تولید کیت تشخیص 
سریع را در عرض یک ماه تولید کردیم. قیمت 
»رمِدِسیویر« در بازار سیاه به چندین میلیون 
رسیده بود و ما آن را به قیمت 600 هزار تومان 
تولید کردیم. هفته پیــش آمریکا دارویی را 
تأیید کرد که گفته شد روی کرونا اثر دارد و 
ما آمادگی تولید آن را به محض صدور مجوز 

وزارت بهداشت داریم.
وی با اشاره به اینکه ستاد اجرایی فرمان امام 
کال سنتر ۴030 را با ۴ هزار اپراتور راه اندازی 
کرد، گفت: ما به ســؤالات ۴5 میلیون نفر از 
جمعیت پاســخ دادیم و 10 میلیون ماسک 
رایگان و 7 میلیون بســته معیشتی تحویل 

دادیم.
رئیس هیئت مدیره گروه دارویی برکت درباره 
سابقه ساخت واکسن ها در این شهرک دارویی 
تصریح کرد: ما واکسن »پنتاوالان« که به تمام 
کودکان ایرانی تزریق می شود را تولید کرده 
بودیم و پروژه ساخت واکسن hpv که تحریم 

است را تکمیل کردیم.
وی ادامه داد: برای کرونا 6 تیم واکسن سازی 

راه انداختیــم و در نهایت به این جمع بندی 
رسیدیم که واکســن ویروس غیرفعال بهتر 
است و تجربه هند و چین در ساخت واکسن 
نیز این مسئله را به جهان ثابت کرد. واکسن 

mRNA در حال انجام فاز حیوانی است.
جمشیدی با بیان اینکه دانش فنی واکسن 
برکت صددرصد ایرانی اســت و به دســت 
دانشــمندان ایرانی اتفاق افتاد و یک درصد 
هم کپی کشور دیگری نبوده است ، گفت: در 
فاز دوم، 93.5 درصد افزایش تیتر آنتی بادی 
را شــاهد بودیم و نتایج اولیه فاز سوم نشان 
می دهد که مراحل به خوبی پیش رفته است.

وی ادامه داد: خط اول تولیــد بین 3.5 تا ۴ 
میلیون دوز در ماه را تولید می کند و تا دیروز 
۲.۲ میلیــون دوز تحویل وزارت بهداشــت 
داده ایــم و 5 5. تا 6 میلیــون دوز نیز تولید 
کرده ایم و فاصله زمانی برای تولید تا تحویل به 
دلیل انجام تست های مختلف روی واکسن ها، 
15 تا 16 روز است و اگر این تست ها انجام شود 
بقیه واکســن ها نیز تحویل وزارت بهداشت 

داده می شود.
جمشیدی گفت: خط دوم ما ظرفیتی بین 6 تا 
8 میلیون دوز دارد که صددرصد تجهیزات آن 
آماده و نصب شده است و پروسه تولید را شروع 
کرده ایم. امیدواریم این خط به زودی راه بیفتد 
و حدود 1۲ میلیون دوز واکسن کرونا، بخش 

زیادی از نیاز کشور را تأمین خواهد کرد.
رئیس هیئــت مدیره گــروه دارویی برکت 

خاطرنشان کرد: خط ســوم کارخانه برکت، 
مجموعه ای با ظرفیت 16 تا ۲0 میلیون دوز 
است و صددرصد تجهیزاتش آماده و در حال 
نصب است و تا یک ماه آینده تجهیزاتش کامل 
نصب می شود. این سه خط می تواند نیاز کشور 

و بخشی از نیاز منطقه را پوشش دهد.
جمشیدی یادآور شــد: ما ۲7 آذرماه کلنگ 
مجموعه ساخت واکسن را زدیم و بعد از هند و 
چین بزرگترین سایت تولید واکسن برمبنای 

ویروس غیرفعال را داریم.
وی گفت: 650 نفر در این ماه ها ۲۴ ســاعته 
روی این پروژه کار کرده اند و همه تجهیزات 
تحریم بود و به ســختی وارد این کشور شد . 
امریکایی ها از روزی که برکــت، مجوز وارد 
شدن به بازار ایران را گرفت، واردات واکسن 
کرونا را تســهیل کردند و علت اینکه در یک 
ماه اخیر میزان واردات بیشــتر شده همین 

امر است.
جمشــیدی اظهار داشــت: تا این لحظه، ۲ 
میلیون دوز واکسن برکت به مردم ایران تزریق 
شده اســت که کمترین عوارض واکسن ها 
مربوط به برکت بوده است و هیچ گونه مرگ 
مرتبط با واکســن برکت نداشــته ایم و یک 
کمیته مستقل داده های مربوط به واکسن و 
مرگ ومیرهای مربوط به واکسن ها را بررسی 
می کند و در تمام جهان نیز به همین صورت 
اســت.وی درباره انتشــار مقالات مربوط به 
فازهای بالینی واکسن برکت گفت: ما داده  های 

فاز یک و دو را به صورت خام منتشر کردیم. اگر 
کسی کار مقاله نویسی انجام داده باشد می داند 
که این کار راحت نیست . یک تیم برای نگارش 
مقاله تشــکیل داده ایــم و 35 صفحه مقاله 
انگلیسی و 100 صفحه دیتاهای خام است 
که ظرف دو سه روز آینده برای مجلات معتبر 
دنیا ارسال می شود. مقاله تست های حیوانی 
نیز نهایی شده و در چند روز آینده سابمیت 

می شود.
جمشــیدی تأکید کرد: اگر بتوانیم مصوبه 
سازمان جهانی بهداشــت را بگیریم امکان 
صادرات واکســن را خواهیم داشت. چین، 
روسیه و بســیاری از کشــورهای دنیا برای 
بســیاری از داروهای خود مجوز ســازمان 
جهانی بهداشت را نگرفته اند و این سازمان 
تأییدیه را برای واکسن های هندی، بسیاری 
از واکسن های اروپایی و روسی را صادر نکرده  
است و سازمان غذا و داروی هر کشور، مجوز 
مربوط به واکســن مصرفی کشــور را صادر 
می کند. ما مستندات را برای سازمان جهانی 
بهداشت آماده کرده ایم و درخواست میتینگ 
با سازمان جهانی بهداشت را داده ایم و پیگیر 

تأییدیه سازمان جهانی بهداشت هستیم.
وی بــا بیــان اینکــه مــا هیــچ رقابتی با 
واکسن ســازهای دیگر نداریــم، گفت: ما 
پیش بینی می کردیم که مــورد هجمه قرار 
بگیریم؛ ما یک شرکت تولیدکننده مانند سایر 

شرکت ها هستیم.

ارسال مقالات واکسن برکت به مجلات معتبر در روزهای آینده
ویروس لامبدا در یک قدمی ایران

 دشمن جدید بیولوژیک در کشورهای همسایه 
مشاهده شد

 ویروس دلتا سریعتر از آنچه پیش بینی می شــد، مرز های کشور را در 
نوردید و روزانه بیش از 500 جان را ســتانده و همین تعداد خانواده را 
داغدار می کند. این در حالیست که دشمن دیگری به پشت دروازه های 
کشور رسیده است آن هم ویروسی که در آگوست ۲0۲0 در کشور پرو 
شناسایی و توانست بالاترین مرگ ها را در این کشور و همچنین لهستان 

رقم بزند.
دشمن جدید بیولوژیک

با این حال به گفته علیرضا ناجی، رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، این ویروس در حال حاضر در ترکیه، 
قطر و هندوستان مشاهده شده و بعید نیست به زودی وارد پاکستان و 
در نتیجه ایران شود. بر همین اســاس باید از هم اکنون تدابیری را برای 

پیشگیری از ورود این ویروس به کار برد.
اگرچه در حال حاضر سازمان جهانی بهداشت این گونه جدید ویروس 
کرونا را در زمره گونه های خطرناکی که جهان با آن درگیر است به شمار 
نیاورده اما با توجه به درگیری ۴1 کشور با این ویروس به زودی جایگزین 

ویروس های خطرناک و جهش یافته ویروس کرونا می شود.
ویژگی های ویروس لامبدا

لامبدا چه ویژگی هایی دارد کــه آن را خطرناک جلوه می دهد؟ علیرضا 
ناجی در رابطه با ویژگی های این ویروس اظهار کرد: این واریانت خطرناک 
سرایت پذیری بیشتری دارد و قدرت گریز از ایمنی نیز دارد و اثرگذاری 

واکسن ها را نشانه گرفته است.
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی تأکید کرد: جهش در واریانت لامبدا به میزان قابل توجهی سرایت 
و عفونت زایی این گونــه جدید کووید 19 را افزایش داده اســت. هفت 
موتاسیون در پروتئین اسپایک این ویروس رخ داده است؛ از خصوصیات 
این موتاسیون این است که موجب انتقال بیشتر و اتصال محکم تر ویروس 
به رسپتور شود، علاوه بر این یک موتاســیون دیگر هم در ناحیه ۴5۲ 
ویروس وجود دارد که سابقه این موتاسیون در واریانت های دیگر مانند 
دلتا و اپسیلون هم رخ داده است که خصوصیات ایمن گریزی ویروس را 

افزایش داده است.
وی یادآور شد: موتاسیون دیگری نیز در سویه دلتا وجود دارد که آن هم 
در ناحیه ۴90 رخ داده است که خصوصیت ایمنی گریزی دارد. یک جهش 
حذفی هم در ناحیه اتصالی با رسپتور دارد که این موضوع علاوه بر اینکه 
می تواند در خاصیت اتصال به ویروس تأثیر بگذارد می تواند موجب ایمنی 

گریزی شده و برای تشخیص آزمایشگاهی نیز اشکالاتی به وجود آورد.
این ویروس شناس یادآور شد: با توجه به خصوصیات ذکر شده و تکثیر 
بیشتر ویروس و خاصیت ایمنی گریزی می توان گفت با ویروسی روبه رو 
هستیم که هم خاصیت تکثیرشــوندگی بیشــتر و هم قابلیت انتقال 
ســریعتری دارد و هم اینکه باعث شکست واکســن و ایمنی حاصل از 
آن می شــود. همچنین این ویروس ممکن اســت موجب تغییر نمای 
اپیدمیولوژیکی شود، مثلا در کودکان بیشتر ایجاد بیماری کند و میزان 

عفونت زایی و بیماری زایی بیشتری داشته باشد.
ناجی تاکید کرد: مطالعات اخیر در مورد واکسن های فایزر و مدرنا گواه 
این است که واریانت لامبدا در برابر ایمنی حاصل از این واکسن ها مقاومت 

دو الی سه برابری از خود نشان می دهد.
نگرانی از ورود لامبدا به ایران

در همین حال عاطفه عابدینی، دبیر کمیته علمی ستاد ملی کرونا نیز 
نسبت به ورود لامبدا به ایران هشدار داد و گفت: سویه لامبدا در ترکیه 
دیده شده است و ما در حال حاضر نگران هستیم که این نوع ویروس از 

غرب ایران، وارد کشور شود و در مسیر های بین المللی به ایران بیاید.
بر همین اســاس از هم اکنون باید ورود مســافرین به کشور محدود یا 
نظارت ها بر آن بیشتر شــود و از تجارب ورود ویروس های دلتا و آلفا به 

کشور درس گرفت.

گزارش

تا این لحظه، 2 میلیون 
دوز واکسن برکت به 

مردم ایران تزریق 
شده است که کمترین 

عوارض واکسن ها 
مربوط به برکت بوده 

است و هیچ گونه مرگ 
مرتبط با واکسن برکت 

نداشته ایم

سبک زندگی

زردچوبه ممکن است موثرترین مکمل غذایی 
موجود باشد.بسیاری از مطالعات علمی نشان می دهد که این گیاه 

دارویی مزایای سلامتی عمده ای برای بدن و مغز شما دارد.
1.زردچوبه حاوی ترکیبات بیواکتیو با خواص دارویی قدرتمند 

است
زردچوبه حاوی کورکومین است، ماده ای با خواص ضد التهابی و آنتی 
اکسیدانی قوی. در اکثر مطالعات از عصاره زردچوبه استفاده شده است 

که به طور استاندارد شامل مقادیر زیادی کورکومین است.
2.کورکومین یک ترکیب ضد التهابی طبیعی است

التهاب مزمن به ابتلا به بسیاری از بیماری های شایع کمک می کند. 
کورکومین می تواند بسیاری از مولکول های دارای نقش اصلی در ایجاد 

التهاب را سرکوب کند.
3.زردچوبه به طور چشمگیری ظرفیت آنتی اکسیدانی بدن 

را افزایش می دهد
اعتقاد بر این است که آسیب اکسیداتیو یکی از مکانیسم های پیری 
و عامل ایجاد بســیاری از بیماری ها است.که شــامل رادیکال های 
آزاد، مولکول های بسیار واکنشی با الکترون های جفت نشده است.

رادیکال های آزاد تمایل به واکنش با مواد آلی مهم مانند اســیدهای 
چرب، پروتئین ها یا DNA دارند.

دلیل اصلی مفید بودن آنتی اکســیدان ها محافظت از بدن در برابر 
رادیکال های آزاد است.

کورکومین یک آنتی اکسیدان قوی است که می تواند رادیکال های آزاد 
را به دلیل ساختار شیمیایی خنثی کند.علاوه بر این، کورکومین فعالیت 
آنزیم های آنتی اکسیدانی بدن شما را افزایش می دهد.به این ترتیب، 
کورکومین یک راه حل مبارزه در برابر رادیکال های آزاد ارائه می دهد. 
این داروها آنها را مستقیماً مسدود ، سپس دفاع آنتی اکسیدانی بدن 

شما را تحریک می کند.
4.کورکومین عامل نوروتروفیک ناشی از مغز را افزایش می دهد

کورکومین ســطح هورمون BDNF مغز را افزایش می دهد، که رشد 
نورون های جدید را افزایش داده و با فرایندهای مختلف تخریب در مغز 

شما مبارزه می کند.
5.کورکومین خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش می دهد

کورکومین بر روی چندین عامل شناخته شــده برای تأثیر در بروز 
بیماری های قلبی اثــرات مفیدی دارد. عملکــرد اندوتلیوم را بهبود 

می بخشد و یک ماده ضد التهاب و آنتی اکسیدان قوی است.
6.زردچوبه می تواند به پیشگیری از ابتلا به سرطان )و حتی 

درمان آن( کمک کند
سرطان یک بیماری وحشتناک است که با رشد کنترل نشده سلول ها 
مشخص می شود.انواع مختلفی از سرطان وجود دارد که هنوز چندین 

چیز مشترک دارند. به نظر می رسد برخی از آنها تحت تاثیر مصرف 
مکمل های کورکومین قرار دارند.کورکومین به عنوان یک گیاه مفید در 
درمان سرطان مورد مطالعه قرار گرفته و مشخص شده است که بر ایجاد، 
رشد و گسترش آن در سطح مولکولی تاثیر می گذارد.مطالعات نشان 
داده است که می تواند به مرگ سلول های سرطانی کمک کرده و آنژیوژنز 
)رشد رگ های خونی جدید در تومورها( و متاستاز )گسترش سرطان( 
را کاهش دهد.با این حال، شواهدی وجود دارد که نشان می دهد ممکن 
است از بروز سرطان در وهله اول جلوگیری کند، به ویژه سرطان های 

دستگاه گوارش مانند سرطان روده بزرگ.
در یک مطالعه 30 روزه بر روی ۴۴ مرد مبتلا به ضایعاتی در روده بزرگ 
که گاهی اوقات سرطانی می شوند، ۴ گرم کورکومین در روز 40٪ تعداد 

ضایعات را کاهش می دهد.
7.کورکومین ممکن است در پیشگیری و درمان بیماری آلزایمر 

مفید باشد
کورکومین می تواند از سد خونی مغزی عبور کند و نشان داده شده است 
که منجر به پیشرفت های مختلفی در روند آسیب شناختی بیماری 

آلزایمر می شود.
8. بیماران مبتلا به آرتروز خیلی خوب به مکمل های کورکومین 

پاسخ می دهند
آرتروز یک مشکل شایع در کشورهای مختلف است.

چندین نوع مختلف وجود دارد که بیشــتر آنها شامل التهاب در 
مفاصل است.

با توجه به اینکه کورکومین یک ترکیب ضد التهابی قوی است، منطقی 
است که ممکن است به آرتروز کمک کند.

چندین مطالعه نشان می دهد که این درست است.
در یک مطالعه در افراد مبتلا به آرتریت روماتوئید، کورکومین حتی از 

داروی ضد التهاب نیز موثرتر بود.
در بسیاری از مطالعات دیگر اثرات کورکومین بر آرتروز بررسی شده و 

بهبود علائم مختلف وجود دارد.
9.کورکومین فواید باورنکردنی در برابر افسردگی دارد

کورکومین نویدهایی در درمان افسردگی داده است.
برخی شواهد نشان می دهد که کورکومین می تواند انتقال دهنده های 

عصبی مغز سروتونین و دوپامین را تقویت کند.
10.کورکومین به تأخیر در پیری و مبارزه با بیماری های مزمن 

مرتبط با سن کمک می کند
اگر کورکومین واقعاً می تواند از بیماری های قلبی، سرطان و آلزایمر 
جلوگیری کند، مزایای آشکاری برای طول عمر خواهد داشت.به همین 
دلیل، کورکومین به عنوان یک مکمل ضد پیری بسیار محبوب شده 

است.
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10مزیت سلامتی اثبات شده زردچوبه و کورکومین

پریسا جمدی
مترجم

رئیس سازمان نظام 
پرستاری مطرح کرد؛

مشکل کمبود نیروی 
پرستاری از شروع 

بحران کرونا
میرزابیگی گفــت: کمبود نیرو، 
اولین مشکلی که از شروع بحران 
کرونــا در نظام پرســتاری با آن 

مواجه بودیم.
محمد میرزابیگی، رئیس سازمان 
نظام پرستاری در نشت خبری که 
به مناســبت روز خبرنگار برگزار 
شد، اظهار کرد: از ایثارگری های 
کادر درمان و خبرنگاران عرصه 
سلامت بخاطر جان فشانی آن ها 
در دوران کرونا تقدیر و تشــکر 

می کنیم.
او افزود: تاکنون 1۲0 پرســتار 
گروه هــای  از  نفــر   1۴0 و 
غیرحرفه ای وابســته بــه نظام 
پرســتاری در دوران کرونا جان 
خود را از دســت داده اند.   البته 
حدود 1۲5 هزار پرســتار هم در 
رأس خدمت رســانی مبتلا شده 
و از چرخه درمان خارج شــدند. 
خوشبختانه بعد از واکسیناسیون 
ما شاهد کمترین مرگ و میر در 

بین جوامع پرستاران بودیم.
میرزابیگــی ادامــه داد: طبیعی 
است که عرصه خبر و خبرنگاری 
با وجــود کرونــا می تواند قیاس 
جالبی باشــد. زیــرا عرصه خبر 
و خبررسانی ســتون های اصلی 
یک جامعه خبری اســت که اگر 
خبرنگاران نباشــند، انــگار راه 
تنفس فرد بسته شــده است. با 
وجود خبرنگاران فعال و پویا خبر 
باعث می شود آفت های بی خبری 

گرفتار نشویم.
رئیس ســازمان نظام پرستاری 
بیان کرد: در حــال حاضر دوره 
پنجم ســازمان نظام پرستاری 
تشکیل شده است. در این دوره 
ما کامــلا بر روی ســازمان نظام 
پرســتاری متمرکز شــده ایم. 
موضوعاتــی که کاملا بــر آن ها 
متمرکــز شــده ایم  سیاســی، 
حرفــه ای و صنفی و براســاس  
اهداف علمی  است که برگرفته از 
متن مشکلات نظام پرستاری بوده 
که  به صورت هوشمندانه مسائل 
خود را پیگیری می کنند. در این 
راه باید با تشــکیل شورا هایی به 
دنبال راه حل مناســب باشیم تا 

بتوانیم مشکلات را  رفع کنیم.
او گفت: آن چــه که برای ما مهم 
خواهد بود، سطح نتیجه گیری ها 
و نیاز واقعی کارکنان ســلامت 

است.  
میرزابیگی تصریح کــرد: اولین 
مشکلی که از شروع بحران کرونا 
در نظام پرســتاری با آن مواجه 
بودیم، کمبود نیرو اســت. نبود 
نیرو به اندازه کافی، پرستاران را 
خسته و فرسوده می کند. باید به 
ازای هر تخت بیمارستانی حداقل 
۲ نفر در ۲۴ ساعت داشته باشیم. 
او ادامه داد: البتــه در طول یک 
ســال گذشــته بحث کمبود به 
شــدت دیــده می شــد. زمانی 
که مــا پیگیر کمبود هــا بودیم، 
اســتخدام ها به خوبــی صورت 
نگرفت، برای مثــال 51 هزار نفر 
درخواست کردیم، اما تنها 8 هزار 

نفر به کادر درمان اضافه شدند.
او گفت: این موضوع بــرای ما و 
مردم مهم اســت که مجوز های 
اســتخدامی کجــا رفــت؟، از 
دولت جدید خواهان رســیدگی 
به این موضوع هســتیم. تامین 
نیروی پرســتار باید به ســمت 
اســتاندارد های خودش حرکت 

کند.
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گزارش

ISFAHAN
N E W S

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا:

کرونا میکروب نیست
 عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: عده ای از پزشکان مدعی هستند 
که کرونا میکروب است نه ویروس، در حالیکه این ادعا پایه علمی ندارد 

و فقط موجب تشویش اذهان عمومی می شود.
دکتر مسعود مردانی  افزود: در حال حاضر برخی پزشکان در گرگان 
مدعی شده اند که با کالبدشکافی بر روی چند بیمار کرونایی مشاهده 
کردند که این بیماری میکروب است البته این ادعا را چندی پیش 
پزشکان ایتالیایی نیز بیان کردند اما این مطالب نادرست است و کرونا 

ویروس زنده بود و پایه علمی ندارد.

وی تاکید کرد: پزشکان باید مردم را تشــویق و ترغیب به رعایت 
پروتکل های بهداشتی کنند، نه اینکه با برخی مطالب غیرعلمی و غیر 

مستند، در اذهان عمومی اضطراب و نگرانی ایجاد کنند.
رئیس مرکز بیماری های عفونی و گرمسیری دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی اظهار داشــت: کرونا ویروسی است که دائما در حال 
تغییر جهش بوده و بر اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت بیماری 
پاندمی در پاندمی است، در حالیکه چگونه میکروب می تواند چنین 

جهشی داشته باشد.
به گفته مردانی، اکنون شرایط خاصی در دنیا و ایران از لحاظ وضعیت 
کرونا حاکم بوده و حتی علاوه بر واکسیناسیون رعایت اصول بهداشتی 
از جمله ماســک زدن، پرهیز از تجمعات، شست وشوی دستها یا 

ضدعفونی کردن، رعایت فاصله گذاری اجتماعی ضروری است.

وی تاکید کرد: درصد بالایی بیماران کرونایی بصورت خانوادگی به 
کرونا مبتلا شده و به مراکز درمانی مراجعه می کنند و سرعت سرایت 

پذیری دلتا بسیار بالاست.
مردانی ادامه داد: مردم هر نوع واکسن کرونا که در دسترس است باید 
تزریق کنند و همچنان به رعایت پروتکل های بهداشتی ادامه دهند.

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: همه قشرهای جامعه باید یکدیگر 
را به رعایت مسائل بهداشتی ترغیب کنند و شایعات و مطالب غیر 
علمی و ثابت نشده فقط نگرانی ها را در مورد کرونا افزایش می دهد 

و کارآیی ندارد.
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 Exports from Qom Province 
stood at 63,000 tons worth $57 
million in the first four months 
of the current Iranian year 
(March 21-July 22), registering 
a 115% and 42% growth in 
weight and value respectively 
year-on-year.
According Mojtaba Farhadi, a 
local official, plastic materials, 
metal products, light and 
heavy hydrocarbons, dairy 
products, copper wire, shoes 
and slippers, synthetic fibers, 
aluminum, machinery and 
zinc were the main exported 
products from Qom to 40 

countries during the period 
under review.
Iraq, Afghanistan, Pakistan, 
the UAE, Germany, India, 
Turkey, Russia, Uzbekistan 
and Azerbaijan were most 
important export destinations.
“Bulgaria, Syria, Kenya, Kuwait, 
Romania, Italy, Lebanon, 
Tajikistan, Macedonia, Spain, 
Qatar and Ivory Coast have 
been added to Qom Province’s 
export destinations in the 
current fiscal year [started 
March 21],” the official 
was quoted as saying by 
 IRNA.

Tea Imports 
Top $90 
Million
Tea imports into Iran 
stood at 17,800 tons 
worth $90.8 million 
from March 21 to July 
6, registering a 4% and 
9% growth in weight 
and value respectively, 
according to the latest 
data released by Islamic 
Republic of Iran’s 
Custom Administration.
Tea imports hit 17,100 
tons worth $83.2 million 
in the corresponding 
period of last year, IRNA 
reported.
Iran's Tea Association 
puts domestic demand 
for tea at 120,000 tons 
per year. Iran consumes 
about 5% of the total 
annual world tea 
production.
Local tea production 
meets 30% of the annual 
domestic demand and 
the rest is imported 
from India and Sir 
Lanka. Turkey, Germany, 
China, Japan, Vietnam, 
Kenya and Poland are 
other exporters of the 
product to the country.
A total of 62,325 tons 
of green tea leaves have 
been purchased by 
the government from 
local farmers so far this 
year, showing a 10% 
rise compared with the 
similar period of last 
year, the head of Iran 
Tea Organization said 
in June.  
Habibollah Jahansaz 
also told IRNA that this 
amount has cost the 
government around 
3.91 trillion rials ($15 
million).
About 48,907 tons of the 
purchases (79% of the 
total) are top-quality 
tea leaves and the 
remaining 13,418 tons 
(21%) belong to other 
varieties.
The official added that 
out of the overall green 
leaf production up until 
now, more than 14,000 
tons of processed tea 
have been derived.
The crop undergoes 
three harvests a year: 
the spring harvest that 
starts in late April, the 
second in summer 
begins early June 
and the last one is in 
autumn and starts late 
September.
“Right now we are in the 
middle of the second 
harvest. During the 
first, green tea leaf yields 
amounted to 55,000 
tons and our estimates 
for the second harvest 
reaches between 45,000 
tons and 50,000 tons,” 
he added.
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As reported by 
the IME’s Public 
Relations and 
I n t e r n a t i o n a l 
A f f a i r s 
Department, 1.026 
million tons of 
commodities worth 

over $555 million was 
traded at the exchange, 
showing 14 percent 
and 99 percent growth 
in volume and value of 
trades, respectively, as 
compared to the previous 
week.As reported, IME 
sold 603,573 tons of 
commodities on its 
metals and minerals 
trading floor worth more 
than $345 million.
On this floor the IME 
traded 369,793 tons 
of steel, 5,200 tons 
of copper, 7,075 tons 
of aluminum, 120 
tons of molybdenum 
concentrate, 30 tons 
of precious metals 
concentrate, 85,000 tons 
of zinc dust, 210 tons of 
zinc ingots, 105,670 tons 
of cement, 25,000 tons of 
iron ore, 24 kg of gold bars 
and 5,500 tons of DRI.
The next trading 
floor was the oil and 
petrochemical on which 
the exchange saw trade 
of 390,250 tons of 
commodities valued at 
more than $194 million.
Commodities purchased 
on this floor included 
99,9540 tons of vacuum 
bottom, 113,850 tons 

of bitumen, 78,200 tons 
of polymeric products, 
33,695 tons of chemicals, 
55,500 tons of lube cut, 
2,338 tons of base oil, 50 
tons of argon, 290 tons of 
insulation and 5,100 tons 
of sulfur.It’s worth noting 
that the IME played host 
to trade of 32,492 tons of 
commodities on its side 
market as well.
As previously reported, 
during the past Iranian 
calendar month (June 
22-July 22), 4.21 million 
tons of commodities 
worth $1.56 billion 
were traded at Iran 
Mercantile Exchange.
The volume of traded 
commodities shows an 
11-percent growth on 
a monthly basis.The 
exchange played host 
to trading 2.555 million 
tons of commodities on 
its metals and minerals 
trading floor, valued at 
more than $830 million.
On this floor, the exchange 
saw trades of 821,176 
tons of steel, 1,252,000 
tons of cement, 15,785 
tons of copper, 490 

tons of molybdenum 
concentrate, 63 tons 
of precious metals 
concentrate, 21,495 tons 
of aluminum, 280,500 
tons of iron ore, 107,785 
tons of zinc, 400 tons 
of coke, 16,000 tons of 
cast iron, 47,500 tons of 
sponge iron and 34 kg of 
gold bars.Furthermore, 
there were 1,449,000 
tons of commodities sold 
on both domestic and 
export pits of the IME’s 
oil and petrochemical 
trading floor with a total 
trading value of more 
than $717 million.
The IME’s customers 
purchased on this 
floor 349,831 tons of 
bitumen, 320,321 tons 
of polymeric products, 
125,773 tons of 
chemicals, 15,908 tons of 
base oil, 100 tons of slops 
wax, 492,350 tons of 
vacuum bottom, 27,025 
tons of sulfur, 450 tons 
of argon, 1,030 tons of 
insulation and 113,000 
tons of lube cut.
It’s worth noting that 
there was 16,605 tons 

of various types of 
commodities traded on 
the IME’s side market.
The value of trades at Iran 
Mercantile Exchange 
in the previous Iranian 
calendar year (ended 
on March 20) rose 108 
percent compared to the 
preceding year.
During the past year, 
about 3.5 quadrillion 
rials (about $83.5 billion) 
worth of commodities 
were traded at the 
mentioned market.
In the past year, several 
new records were 
achieved in terms of 
the volume and value 
of transactions in the 
mentioned market’s 
various floors including 
the industrial, petroleum, 
and petrochemical floors.
ME is one of the four 
major stock markets 
of Iran, the other three 
markets are Tehran 
Stock Exchange (TSE), 
Iran’s over-the-counter 
(OTC) market known 
also as Iran Fara Bourse 
(IFB), and Iran Energy 
Exchange (IRENEX).

Gilan Exports Surpass 
$210m in Four Months
 Exports from Gilan Province stood at 352,116 
tons worth $210.71 million in the first four 
months of the current fiscal year (March 21-
July 22), registering a 19% and 32% growth in 
weight and value respectively year-on-year.
According to Farhad Dalq-Poush, the head of 
Gilan Industry, Mines and Trade Organization, 
mineral, chemical, plastic and food products 
were the main goods exported from Gilan 
Province during the period.
“Russia, Azerbaijan, Kazakhstan, Georgia, 
Afghanistan, Ukraine, Turkmenistan and 
Belarus were its major export destinations,” 
he was quoted as saying by IRNA.
Imports to Gilan hit 588,440 tons worth 
$402.4 million in the same period, registering 
a 0.2% decline in terms of weight and 45% 
growth in value YOY.
Barley and feed corn, meat, vegetable oil, 
wood, chemical products, paper, cardboard 
and wood pulp, machinery, accessories 
and related parts were the most important 
imported goods.
The imported goods came from Russia, 
Kazakhstan, China, Azerbaijan, the UAE, 
Ukraine, Turkey and Ecuador.
With more than 438,000 hectares of 
agricultural land, the northern province’s 
output of agronomical, horticultural, 
livestock and seafood products stands at 3 
million tons worth 172 trillion rials (about 
$710 million) per year.  
Gilan is one of the top producers of rice, tea, 
hazelnuts, peanuts, olives, silk cocoons, bony 
fish, kiwis and cottonwood in Iran. It is one of 
the 31 provinces of Iran.
Located along the Caspian Sea, west of the 
province of Mazandaran, east of the province 
of Ardabil and north of the provinces of Zanjan 
and Qazvin, Gilan borders the Republic of 
Azerbaijan in the north and Russia across the 
Caspian Sea.
The province is home to two major ports of 
Astara and Anzali.

Gasoline Demand 
Rises Despite Surge in 
Coronavirus Fatalities to 
Record Highs
Demand for gasoline soared by 40% in 
the first four months of the current fiscal 
year (March 2021-22) compared with the 
corresponding period of last year and this 
is while deaths caused by the fifth wave of 
the Covid-19 pandemic is approaching 500 
per day, the head of the National Iranian Oil 
Products Distribution Company said.
“Daily gasoline consumption in the 133-day 
period has reached 80 million liters, but the 
figure was barely 50 ml/d last year,” Keramat 
Veiskarami was also quoted as saying by ISNA.
Giving a breakdown, he noted that daily 
consumption in March-April was about 85 
million liters, up 38 million liters compared 
to 2019 in the same period. Daily demand in 
June-July surpassed 90 million liters, showing 
a rise of 30% compared to 2019.
According to the official, NIOPDC produces 
110 million liters of gasoline per day, of which 
52% are produced by the Persian Gulf Star 
Refinery and the rest by Shazand Refinery in 
Arak, Markazi Province, Tabriz Refinery in 
East Azarbaijan Province and Bandar Abbas 
Refinery in Hormozgan Province.

IME’s value of weekly trades doubled
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Iran, Brazil to expand 
mineral cooperation
 The head of Iran Mine House Mohammad 
Reza Bahraman said that mineral 
cooperation between Iran and Brazil will be 
expanded.
Referring to the recent visit of a Brazilian 
delegation to the Iran Mine House, 
Mohammad Reza Bahraman said that in 
this meeting, which was attended by the 
Chairman of the Friendship Group of the 

Brazilian Parliament, Chairman of the 
Brazilian Mines Commission, along with 
the Ambassador and Chargé d'Affaires, in 
addition to discussing the capabilities of the 
Iran Mine House, a report on the geological 
structure of Iran was presented.
During the meeting, it was decided to prepare 
a memorandum of cooperation between the 
two countries in the field of technical issues 
and supply of mining machinery, he added.
Brazil is a large mining country and one of 
the largest suppliers of iron ore in the world, 

which uses its own technologies in the field of 
exploration and extraction, the official said.
Bahraman went on to say that it was decided 
that the reciprocal meetings in Iran and Brazil 
with the presence of representatives of the 
governmental and parliamentary sectors of 
the two countries as well as the private sector 
would continue.
The two countries have great potential for 
developing cooperation, especially in the 
field of investment and supply of machinery 
in this sector, he added.

The IRICA head 
mentioned 
liquefied gas, 
polyethylene, iron 
semi-finished 
products, 
methanol, gasoline, 
iron and steel 
ingots, steel 
products, iron rods, 
liquid propane, 
bitumen, and 
copper cathode as 
the main exported 
products in the said 
time span.

Qom Exports Reach $57m in Four Months

The value of trades doubled at Iran Mercantile 
Exchange (IME) in the past Iranian calendar 
week (ended on Friday).



Speaking in his 
weekly press 
conference, Saeed 
K h a t i b z a d e h 
answered questions 
on a wide range of 
topics. 
Security of Persian 

Gulf redline for Iran
In response to a question 
about allegations made 
by some European and 
British officials following 
the attack on a ship in the 
Sea of Oman, Khatibzadeh 
said, "These remarks 
by the British Foreign 
Secretary against the 
Iranian people are not 
new statements and are 
a chain of irresponsible 
statements by British 
officials in recent years."
"I seriously advise the 
British government 
to pay attention to its 
responsibilities and 
duties," he added, 
stressing, "The security of 
the Persian Gulf is a redline 
for Iran, and we have 
done our best to protect 
this waterway from the 

insecurities of countries 
like Britain."
The fact that Britain has 
sided with the Zionist 
regime shows its position, 
the diplomat noted.
He also expressed his 
condolences to the 
families of the two victims 
of the attack from Britain 
and Romania.
Iran deeply concerned 
about developments in 
Afghanistan
Regarding the 
developments in 
Afghanistan and the 
arrival of a number of 
Afghan citizens in Iran, 
the spokesman said, 
"Iran is deeply concerned 
about developments in 
Afghanistan. For the past 

four decades, Iran has 
hosted its Afghan brothers 
and sisters and has never 
had anything but a kinship 
view of the Afghan people, 
and this humanitarian 
view has existed and will 
continue.
Iran never left Vienna talks
"It is very important 
that we never leave 
these talks. There is a 
process of democratic 
transfer of power in Iran, 
and naturally, in these 
processes, there are 
changes in the executive 
teams," said Khatibzadeh 
about the Vienna talks. 
"Speaking on the day of 
his inauguration and at 
the first press conference, 
the President made it 

clear that action would 
be taken in the interests 
of the people to lift the 
oppressive sanctions," he 
added. "We have to wait 
for the ministers to be 
appointed, and this path 
will surely continue."
Iraqi, Japanese FMs to 
visit Iran 
The foreign ministry 
spokesperson announced 
that the Iraqi foreign 
minister will visit Iran in 
the next two days.
About the visit of the 
Japanese Foreign 
Minister to Iran, he also 
said, "The trip has been 
on the agenda for several 
months and will take place 
as soon as the details are 
finalized."

Iraqi FM to visit Iran to invite 
Raeisi to regional summit
News sources reported the Iraqi Foreign Minister 
will travel to Tehran soon to invite the Iranian 
President to attend a security meeting attended 
by some countries in the region, including Turkey, 
Syria, and Saudi Arabia.
During his visit to Tehran in the next two days, the 
Iraqi Foreign Minister Fuad Hussein intends to 
formally invite Iranian President Ebrahim Raeisi to 
attend the meeting, the New Arab reported.
He will also discuss bilateral relations, including 
issues related to Iraqi security, during his meeting 
with the Iranian President.
Hussein also invited Turkish President Recep 
Tayyip Erdogan to attend a key summit of regional 
leaders that aims to bring together representatives 
of Saudi Arabia, Turkey and Iran.
The source quoted an informed official as saying 
that Baghdad had received positive responses from 
the invited countries to hold the meeting. Informed 
officials at the Iraqi Foreign Ministry had previously 
said that the meeting would be held later this 
month to deescalate tensions in the region.
Iraqi Prime Minister Al-Kadhimi appointed a 
committee, headed by Senior Undersecretary 
Nizar Al-Khairallah, to work on preparations for 
the summit. Representatives from Iran, Turkey, 
Saudi Arabia, Kuwait, Jordan, Syria, as well as 
representatives from the European Union are 
scheduled to attend.
Al-Kadhimi recently told a group of journalists 
that Iraq will seek to play a bigger role in bringing 
regional powers together. The agenda will address 
security issues, as well as political and economic 
stability.
The Shafaq News also quoted a source in the Iraqi 
government as saying that Al-Kadhimi is trying to 
hold a regional meeting in Baghdad. The source 
expressed hope that Iraq's neighbors, as well 
as Qatar, the UAE and Egypt, would attend the 
meeting.
 Taloqan, provincial capital in 
Afghanistan fells to Taliban
A member of Takhar Provincial Council 
of Afghanistan said that “Taloqan” city in 
Afghanistan’s Takhar province also fell to Taliban 
after provincial centers of Jawzjan, Sar-e-Pol, 
Kunduz and Nimruz.
A member of Takhar Provincial Council of 
Afghanistan Euhollah Raufi added that the city of 
“Taloqan” has completely fallen and government 
and popular forces retreated to the city of “Farkhar” 
yesterday.
A Kabul-based daily also wrote that “Taloqan” city, 
capital of ‘Takhar’ province released its prisoners 
from the Central Prison of Taloqan city on Sunday 
afternoon.
This is while clashes continue in central Helmand 
and Ghazni provinces severely.
According to General Sami Sadat, commander of 
the army in Helmand province, 1,400 Taliban were 
killed and 2,000 others were wounded in 11 days 
around “Lashkar Gah” city.

Persian Gulf's security Iran's 
redline

 Stating that the security of the Persian Gulf 
is a redline for Iran, the Foreign Ministry 
Spokesman said that Iran has done its 
best to protect this waterway from the 
insecurities.
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Afghan govt. started the war, Taliban claims
 A spokesman for Taliban's Political Bureau claimed that Afghan government has started the 
current war in the country, calling on the United States not to interfere in affairs of the country.
Speaking in an interview with Al Jazeera Network on Monday, the spokesman said that 
Afghanistan’s government has decided to go to war.
Noting that Kabul government has started war in several provinces, he emphasized that 
there is no agreement on a ceasefire in Afghanistan.He called the Group's attacks on Afghan 
government forces a reaction to Afghan army's attacks and said "we warn US no to interfere in 
the affairs of the country."The Afghan Ministry of Defense announced yesterday that US’ B-52 
bombers have launched airstrikes against Taliban positions in the north of the country.US B-52 
Stratofortress bombers launched airstrikes on the Taliban forces in the capital of the Jawzjan 
province, Sheberghan, in northern Afghanistan, inflicting significant damage to the militants, 
Afghan defense ministry spokesman Fawad Aman said on Saturday.

Japan PM Suga's Support Slides to Record Low As 
Olympic Games Close: Survey
Support for Japanese Prime Minister Yoshihide Suga slid below 30% for the first time since 
he took office, a survey showed on Monday, a sign the Tokyo Olympic Games failed to boost his 
ratings amid a resurgence of coronavirus infections.Roughly a third disapproved of holding 
the Games which closed on Sunday and 60% said they did not want Suga to stay on as premier, 
according to the poll conducted by Asahi newspaper, darkening his ruling party’s prospects 
in general elections to be held later this year, Reuters reported.In the poll conducted over the 
weekend, Suga’s support slid to 28%, the lowest since he became prime minister in September 
last year.Of those polled, 56% of those who replied said it was good to hold the Tokyo Games, 
while 32% thought it was a bad idea.Japan’s slow vaccination rollouts have hurt Suga’s 
popularity and a spike in new infections, caused by the rapid spread of the Delta variant, has 
overshadowed the Olympic Games with cases hitting a milestone of one million on Friday.

"It is very 
important that 
we never leave 
these talks. There 
is a process of 
democratic 
transfer of power 
in Iran, and 
naturally, in these 
processes, there 
are changes in the 
executive teams," 
said Khatibzadeh 
about the Vienna 
talks. 
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Iran stressing 
presence of all 
Afghan sides 
in peace talks
Emphasizing the 
presence of all Afghan 
parties in intra-Afghan 
peace talks, a senior 
Iranian Parliamentary 
advisor attached 
great importance to 
ensuring the security 
of the people inside 
Afghanistan.
The Iranian Parliament 
Speaker’s Special 
Aide for International 
Affairs, Hossein Amir-
Abdollahian, made the 
remarks on Sunday 
in a meeting with the 
Special Representative 
of the UN Secretary-
General in Afghanistan, 
Jean Arnault.
Stressing the need 
for unity among all 
parties, he attached 
importance to 
ensuring the security 
of the people inside 
Afghanistan and 
preventing the influx 
of migrants to the 
borders.
Referring to the role of 
the United Nations in 
establishing peace and 
security in Afghanistan, 
he said, "The Islamic 
Republic of Iran 
supports UN initiatives 
in resolving the Afghan 
crisis."
At the same time, he 
criticized the UN for 
lack of action in the face 
of recent developments 
in Afghanistan.
The irresponsible 
moves of the 
Americans and the 
effects of the behavior 
of the occupiers 
have multiplied the 
problems of the people 
of Afghanistan,  Amir-
Abdollahian said.
"We must not allow the 
Americans to continue 
to act irresponsibly 
and remain silent at 
the United Nations", he 
added.
Jean Arnault, also 
spoke about the 
significant role of 
neighbors, especially 
Iran, in resolving 
the conflicts in 
Afghanistan.
"A stronger 
i n t e r n a t i o n a l 
consensus on 
Afghanistan is needed, 
and this requires the 
support of neighboring 
countries", he stressed.
At the end of the 
meeting, he praised the 
constructive role of the 
Islamic Republic of Iran 
in supporting a political 
solution to the Afghan 
crisis.
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Iranian President Ebrahim Raisi stressed the need to 
regulate the market and meet the daily demands of 
families during the administration's transition period.
Raisi on Sunday chaired a meeting of the cabinet, 
comprised of his new vice president and chief of 
staff as well as the outgoing ministers serving in the 
administration of his predecessor.
The new president emphasized that the administration's 
transition period should by no means disrupt the routine 
tasks or delay the process of making necessary decisions 
that may violate the rights of people or the government.

He also called on the officials to handle the situation with 
utmost care, monitor the markets strictly and prevent 
any shortcoming is the fulfillment of needs of people as 
the new administration is being formed.
The president also highlighted the importance of 
strict compliance with the health protocols during the 
upcoming mourning ceremonies in the lunar month of 
Muharram marking the anniversary of martyrdom of 
Imam Hussein (AS).
The daily death toll from the coronavirus in Iran broke a 
record on Sunday with 542 fatalities. So far, over 12.58 

million 
people have received 

the first dose of coronavirus vaccine in the  
country.
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Iran’s President Urges Care for Consumer Demands 
in Transition Period
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 Iran seeks respectful 
ties with all countries: 
MP
 A high-ranking member of National 
Security and Foreign Policy Commission 
of Majlis (Iran’s Parliament) said on 
Monday that the West thought it could 
force Iran through pressure and threat, 
but Iran seeks respectful ties with all 
countries.
The United States was the party 
that violated the 2015 Iran nuclear 

deal, formally known as the Joint 
Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA), and after it was signed and 
Europeans didn’t do their commitments, 
Abbas Moqtadaei Khorasgani said in 
an interview with IRNA political 
correspondent.
Iran has abided by all its commitments in 
the deal and has had a good cooperation 
with the International Atomic Energy 
Agency (IAEA), as the sole entity 
qualified to verify Iran’s compliance, 
Moqtadaei added.
He underlined that the US and European 

participants to the deal are the ones who 
must do the commitments and they’d 
better not miss the opportunity as a new 
administration has taken office in Iran.
Iran is a sovereign country, the MP 
stressed, seeking for respectful ties with 
all countries. 
He added that Iran wouldn’t follow the 
West’s will under pressure.
He advised the US and European 
participants of the JCPOA, which was also 
endorsed by the United Nations Security 
Council, to abide by their commitments, 
so that Iran could do the same.

Ties with Iran highly 
important: Yemeni official
 Yemen’s Ansarollah Movement spokesman 
Muhammad Abdul-Salam said that the 
country’s relationship with Iran is of high 
importance and respected, praising Iran’s 
support of Yemeni people.

The talks between Iran and Saudi Arabia 
would decrease tensions, but what happens 
in Yemen is a domestic issue, he said in an 
interview on Sunday.
He said that the United States support al-
Qaida and the ISIS in Marib, Yemen, but 
popular forces have reclaimed many areas 
in this region.

Abdul-Salam criticized UN Special Envoy 
on Yemen, saying the he couldn’t act outside 
policies of US, UK, Saudi Arabia, and the UAE.
Yemen has been in a devastating war since 
over six years ago when Saudi Arabia and 
allied Arab states invaded the country, 
blocking all land, aviation, and maritime 
ways to the Yemen.



Iran’s FM, UN Envoy Discuss Afghanistan
 Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif and UN Special Envoy for Afghanistan Jean Arnault at a 
meeting in Tehran talked about the latest developments in Afghanistan.
Heading a delegation, Arnault has travelled to Tehran to exchange views with Iranian foreign ministry 
officials.In the Sunday meeting, Zarif pointed to the dire situation and growing complexity of the 
circumstances in Afghanistan, slamming foreign powers’ inappropriate policies as one of the root causes 
of the current situation there.He also expressed Iran’s readiness to help with and facilitate negotiations 
among the Afghan sides in order to advance the peace process in the neighboring state.Zarif described 
the intra-Afghan talks as the only solution to the problems facing that country.
“The international community should adopt a straightforward stance to support a political settlement 
of the crisis in Afghanistan and condemn violence and its consequences,” he said.

 Iranian Foreign Ministry 
Spokesman Saeed 
Khatibzadeh expressed 
regret over the massive 
wildfires that have 
engulfed some regions 
of Greece, killing and 
injuring several people 
and causing material 
damages.
In a statement on Sunday, 
Iranian Foreign Ministry 
Spokesman offered 
sympathy to the Greek 
nation and government 
and the families affected 
by the catastrophe.
He also expressed hope 
that the wildfires will be 
contained soon.
Fire in Greece forests 
which has continued for 
five days without being 
contained has burnt 
parts of the country in 
Euboea.
Hundreds of people had 
to evacuate the area.
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Mahmoud al-Zahar, a leader of Hamas, told 
Lebanon’s al-Mayadeen news agency on 
Sunday that trial of Palestinian inmates was 
illegal, because they had committed no crime 
against the Saudi government.
“The verdicts against Palestinian detainees 
have been issued at the request of the Zionist 
regime,” the senior Hamas leader said.
Al-Zahar stressed that the verdicts issued by 
the Saudi court are of a political, not judicial 
nature because Mohammed al-Khudari, 
one of the Palestinian prisoners in Saudi 
Arabia, is Hamas’ official representative in 
the kingdom, who has committed no crime.
The Hamas official noted that as policies in 
Saudi Arabia change, so do judicial verdicts, 
which now have clearly taken a turn to 
appease the Zionist regime.
The Islamic Jihad resistance movement also 
condemned Saudi court’s rulings, noting that 
the detainees were put in jail because of their 
support for the resistance of the Palestinian 
nation.
The movement added that the Saudi court’s 
verdicts are not justifiable, and are against 
Islamic Sharia and Arab values, which call for 
defense of the oppressed Palestinian nation.
According to Palestine’s official Shehab 
news agency, the Saudi court issued verdicts 
against 69 Palestinians with sentences 
ranging from 3-22 years without allowing 
relatives of detainees to attend the trial.
In March last year, Ismail Haniyeh, head 
of the Hamas political bureau, in a letter 
addressed to the Saudi monarch pleaded 
with him to make a quick decision and 
order the freedom of dozens of Palestinian 
detainees who are languishing in Saudi 
prisons.
Palestinian families and human rights 
groups also called on Saudi authorities to 

immediately release the Palestinians, citing 
the threat posed by the spread of COVID-19.
Families of the detainees, some of whom 
are in their 80s, say the Palestinians have 
been denied access to lawyers and visitation 
rights, and authorities have recently begun 
reducing phone call access.
In February 2020, the Prisoners of 
Conscience, a non-governmental 
organization advocating human rights 
in Saudi Arabia, announced in a post on 
its official Twitter page that the Saudi 
authorities had launched a new campaign 
of "arbitrary" arrests against Palestinian 
expatriates living in the kingdom on charges 
of supporting Hamas.
In October 2019, Hamas spokesman Sami 
Abu Zuhri told Arabic-language Shehab 
news agency that Palestinians being held 
at prisons and detention centers in Saudi 
Arabia are exposed to various forms of 
torture and cruel methods of interrogation.
He further noted that Hamas has made 
great efforts, either through contacts with 
a number of countries or Saudi officials, to 
secure the release of the Palestinian inmates 
but all to no avail.
The senior Palestinian official stressed that 
his movement is closely monitoring the cases 
of Palestinian prisoners being held in Saudi 
Arabia.
In September of the same year, Hamas 
also called on the Saudi authorities to 
immediately release its senior official 
Muhammad al-Khudari, who has been living 
in the kingdom for over 30 years.
Khudari represented Hamas between mid-
1990s and 2003 in Saudi Arabia.
He has held other important positions in the 
Palestinian resistance movement as well.
Over the past three years, the Saudi 
authorities have also deported more than 
100 Palestinians from the kingdom, mostly 
on charges of supporting Hamas financially, 
politically or through social networking 
sites.
The Riyadh regime has imposed strict 
control over Palestinian funds in Saudi 
Arabia since the end of 2017.

The government is pressing ahead with 
the extension of an already-existing health 
pass to cafes, restaurants and intercity 
travel, despite four weekends of angry 
protests that saw almost a quarter of a 
million rally nationwide on Saturday.
Macron, who has expressed exasperation 
with the protests, hopes that the plan will 
help ramp up vaccinations and quell the 
fourth wave of coronavirus in France in a 
strategy similar to that of EU neighbors 
such as Italy and Germany.
The health pass is generated in a QR code 
either by a full course of vaccinations, a 
recent negative virus test or a recovery 
from COVID-19. The government expects a 
one-week grace period for consumers and 
businesses to get used to the new rules.
“The pass and the vaccination drive should 
help us avoid new curfews and lockdowns,” 
Health Minister Olivier Veran told Le 
Parisien daily.
Veran announced slight modifications in 
the rules — notably that tests could be 72 
hours old and not 48, and also that self-tests 
carried out under medical supervision 
would be allowed.
But he emphasized there would be no going 
back on rules which will remain in place 
until at least November, lamenting the 
attention paid to those who are “anti-vax, 
anti-science and anti-state” over those 
who respected distancing and had been 
vaccinated.
“I am willing to hear the fears, do 
everything to reassure. But there comes a 
time when enough is enough,” he said, AFP 
reported.
The numbers in hospital are still way off 
previous highs seen in the pandemic, but 
there were 1,510 people in intensive care 

with COVID-19 on Saturday compared with 
1,099 just one week ago.
Macron hopes the plan will further 
accelerate the vaccination drive in France 
where over 55 percent are now double-
jabbed. Aides have noted that almost seven 
million new bookings were made for first 
jabs since the plans were outlined.
Cases have been rising fastest in Corsica 
and the Mediterranean coast, which are 
seeing a summer influx of holidaymakers.
But the biggest concern is over France’s 
overseas territories in the Indian Ocean 
and Caribbean, where new lockdowns have 
been ordered amid a slow vaccine uptake.
Opponents argue the new rules encroach 
on civil liberties in a country where 
individual freedom is prized.
About 237,000 people protested across 
France on Saturday, including 17,000 in 
Paris, the interior ministry said, exceeding 
the 204,000 recorded last weekend — 
numbers that are extremely unusual for 
protests at the height of the summer break.
Recent polls though have shown that a 
clear majority of French back the pass, 
even including the extension to cafes and 
restaurants.
The pass has already been required since 
July 21 to visit cultural venues such as 
cinemas, theaters and museums. Its 
extension was approved by France’s 
Constitutional Council on Thursday.
It will be needed both in the indoor and 
outdoor areas of restaurants but will not be 
required on metro systems and suburban 
transport.
Macron, who faces re-election next year, 
has in recent days repeatedly taken to the 
social media platform TikTok, popular 
among young people, to get his message 
across.“Get vaccinated. Get vaccinated. 
Get vaccinated,” Macron said in the latest 
video Friday.“It’s a question of being a 
good citizen... our freedom is worth 
nothing if we infect our friends, neighbors 
or grandparents. To be free is to be 
responsible.”

Hamas, Islamic Jihad Condemn Saudi Arabia’s 
Long Jail Terms for Palestinians

France Implements Macron’s COVID Pass 
despite Protests
 People in France will from Monday need to show a health 
pass to enjoy usually routine activities such as sipping a 
coffee in a cafe or traveling on an intercity train, in a plan 
championed by President Emmanuel Macron to squeeze 
COVID19- infections and encourage vaccination.

The Palestinian resistance movements Hamas and Islamic 
Jihad denounced Saudi Arabia’s long prison terms handed 
down to dozens of Palestinians jailed in the kingdom’s 
prisons, saying that the verdicts were part of Riyadh's 
efforts to curry favor with Israel.

Veran 
announced 
slight 
modifications 
in the rules — 
notably that 
tests could be 72 
hours old and 
not 48, and also 
that self-tests 
carried out 
under medical 
supervision 
would be 
allowed.

The Islamic 
Jihad resistance 
movement also 
condemned 
Saudi court’s 
rulings, 
noting that 
the detainees 
were put in jail 
because of their 
support for the 
resistance of 
the Palestinian 
nation.



موقع پرداخت حواستان به شناسه قبض گاز باشد
سخنگوی شرکت ملی گاز گفت: مشترکین گاز باید در زمان پرداخت قبوض به اطلاعات قبض به ویژه شناسه 
پرداخت توجه ویژه ای داشته باشند چراکه اگر اشتباه واریز کنند امکان بازگشت مبلغ وجو ندارد. محمد عسگری  
با بیان اینکه به منظور گسترش و توسعه فناوری اطلاعات و ارتباطات در راستای بهره گیری عموم مردم از خدمات 
دستگاه ها و سازمان های دولتی از این طریق، شرکت ملی گاز ایران اقدام به ایجاد تسهیلاتی در جهت پرداخت 

بهای صورتحساب مصرفی گاز طبیعی به روش های الکترونیکی نظیر پرداخت اینترنتی، تلفن همراه، تلفن بانک، 
خودپردازها و پایانه های فروشگاهی کرده است، اظهار کرد: مشترکین باید در یکی از بانکهای کشور حساب بانکی داشته 

باشند. وی افزود: مشترکین باید دو رمز پرداخت غیر حضوری را از طریق تکمیل فرم ثبت نام در شعبه ای که در آن حساب 
دارند دریافت کنند. در برخی از بانکها که این خدمات را روی حساب کارت ارائه می دهند، این دو رمز به همراه کارت به مشتری داده 

می شود یا مشتری می تواند رمز دوم خود را از دستگاه های خود پرداز دریافت کند. سخنگوی شرکت ملی گاز با بیان اینکه  فقط قبوضی که 
در آنها عبارات شناسه قبض و شناسه پرداخت درج شده باشد در پایانه های غیر حضوری بانک ها قابل پرداخت است، گفت: کلیه پایانه های الکترونیکی 
پرداخت قبوض، در پایان عملیات، شماره پیگیری به مشتری اعلام می کند که به منظور اطمینان از پرداخت قبض، مشتری می تواند شماره را ثبت  و 
در برخی از بانک ها پس از 24 ساعت و در سایر بانک ها بلافاصله می تواند با ورود اطلاعات شماره پیگیری از پرداخت قبض خود اطمینان حاصل کند.

گرانفروشی در صدر شکایات مردمی
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت )صمت( استان تهران اعلام کرد که بیشترین شکایات مردمی در چهار 
ماهه نخست امسال مربوط به گرانفروشی، عدم درج قیمت و عرضه خارج از شبکه بوده است. یداله صادقی 
اظهار کرد: در چهار ماهه نخست امسال ۱۵ هزار و ۵۰۰ شکایت صنفی در سامانه ۱24 ثبت شده است. به گفته 
وی دراین بازه زمانی ۹۹۳۶ مورد گزارش تلفنی و ۵۵۷۷ مورد گزارش حضوری به سامانه ۱24 رسیده  است 

که به نسبت مدت مشابه سال قبل رشد یک درصدی داشته است. صادقی افزود: از مجموع شکایت های وارده، 
42۷۷ مورد متخلف شناخته شده که بیشترین شکایات مربوط به گرانفروشی، عدم درج قیمت و عرضه خارج از 

شبکه بوده است. همچنین به گفته رئیس سازمان صمت استان تهران بیشترین کالاهای هدف بازرسی نان، مرغ، میوه 
و تره بار و روغن نباتی بوده است. گفتنی است که طبق قانون نظام صنفی گران فروشی، کم فروشی، تقلب،  احتکار،  عرضه خارج 

از شبکه عدم اجرای ضوابط قیمت گذاری و توزیع، فروش اجباری،  عدم درج قیمت و عدم صدور صورتحساب ازجمله مهم ترین تخلفات صنفی است. 
همچنین بر اساس قانون صنفی باید درآمدهای ناشی از جریمه های دریافتی به حساب خزانه واریز  شود و معادل آن در بودجه های سنواتی منظور و 
توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت پس از تأمین بار مالی ماده )44( این قانون به طور مساوی در اختیار سازمان تعزیرات حکومتی، اتاق اصناف ایران 
و وزارت صنعت، معدن و تجارت قرار  گیرد تا در اجرای این قانون هزینه کنند، اما اتاق اصناف بارها نسبت به دریافت نکردن این بودجه گلایه کرده است.

اقتصادآنلاین
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

طی سه سال گذشته 
که با تشدید تحریم ها 

درآمدهای نفتی 
ایران به شدت 

محدود شد، وضعیت 
اقتصادی کشور نیز با 
نابسامانی مواجه شد؛ 
در نتیجه شاهد رشد 
کسری بودجه بودیم

اقتصاد ایران
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ISFAHAN
N E W S

افزایش قیمت گوشت تا ۵0 درصد

واردات ۲۲ میلیون 
دلاری

در سال جاری قیمت گوشت تا بیش 
از ۵۰ درصد افزایش داشــته است، 
در حالی که با توجه به تولید داخل، 
واردات قابل توجهــی در رابطه با آن 

صورت نمی گیرد.
قیمت گوشــت قرمــز در چند ماه 
گذشته نوســان داشــته و در رابطه 
آن دلایل متفاوتی مطرح است، این 
محصول مصرفی مردم در آمارهای 
رسمی تا بیش از ۱۵۰ هزار تومان هم 

قیمت خورده است. 

  گوشت گوسفند ۳۳ درصد 
گران شد

بررسی وضعیت قیمت گوشت قرمز 
در آمار مرکز آمار ایران نشان می دهد 
که هر کیلو گوشــت گوسفند که در 
تیرماه سال گذشته به طور متوسط 
۱۰۰ هزار تومان بــوده در خردادماه 
ســال جاری به حــدود ۱۳۵ هزار 
تومان رســیده و در تیرماه تا بیش از 
 ۱۵۰ هــزار تومان هم فــروش رفته

 است.
متوسط قیمت گوشت گوسفند در 
ماه گذشته ۱۳4 هزار تومان بوده که 
نســبت به تیرماه ۰.۶ درصد کاهش 
دارد، ولی در مقایســه با تیرماه سال 
گذشــته ۳۳.۱ درصد رشــد داشته 

است.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

هرســاله در زمان تدوین 
بودجــه، هشــدارهای 
بســیاری درباره مدیریت 
هزینه هــا و درآمدهــای 
دولت داده می شــود، زیرا 
در صورتی که این مدیریت 
به درســتی انجام نشود، 
کسری بودجه ای که به بار می آید و نحوه 
پوشش آن اثرات مخربی بر اقتصاد خواهد 

داشت.
کســری بودجه ایران از جنس کســری 
بودجه های ســاختاری است که هرسال 
بیشتر از ســال قبل می شود و معمولا در 
پایان کار با قرض گرفتن پول بدون پشتوانه 
از بانک  مرکزی پوشش داده می شود که 
نتیجه ای جز تورم هــای مزمن و بالا هم 
ندارد. این در حالی است که کسری بودجه 
در سایر کشورها سیاستی و محدود است 
و در دوران رکود دولتها به عنوان ابزاری 
برای بهبود شرایط از آن استفاده می کنند.

دلیل اصلی کسری بودجه ساختاری در 
اقتصاد ایران هم وابستگی به درآمدهای 
نفتی است که با نوســانات خود دولت را 

مقروض و تراز بودجه آن را بهم می زند.
طی سه سال گذشته که با تشدید تحریم ها 
درآمدهای نفتی ایران به شدت محدود 
شــد، وضعیت اقتصادی کشــور نیز با 
نابسامانی مواجه شد؛ در نتیجه شاهد رشد 

کسری بودجه بودیم.
متاسفانه با وجود علم به کمبود درآمدها 
و منابع دولــت، باز هم هرســال هنگام 
تدوین بودجه، دولت و مجلس هرکدام با 
هزینه تراشی بر بار کسری آن می افزودند.

از اواخــر ســال ۹۸ و با شــیوع کرونا، 
هزینه های دولت بســیار افزایش یافت و 
شرایط سخت تر شــد اما در همان زمان 
شــاهد افزایش حقوق کارمندان دولت، 
همسان ســازی حقوق بازنشســتگان و 
اقداماتی از این دست بودیم که به کسری 

بودجه دولت دامن می زنند.
در چنین شرایطی، ابتدای سال ۹۹، بانک  
مرکزی با برگــزاری حراج های هفتگی 
شروع به فروش اوراق بدهی دولتی کرد. 
اقدامی که با توجه به موقعیت امروز ایران 
تنها راه غیرتورم زا برای پوشــش کسری 

بودجه بنظر می رسد.
با اینکه طی چندماه ابتدایی ســال تعلل 
وزارت اقتصــاد در فــروش اوراق بدهی 
دولتی فرصت مناسبی را از اقتصاد کشور 
گرفت، اما در ادامه ســال استقبال نسبتا 
خوبی از این اوراق شد و در تابستان ۹۹، 
شاهد کاهش رشــد پایه پولی بودیم، اما 
وزارت اقتصاد با تعلل در فــروش اوراق 

و عدم پذیرش سفارشــات، میزان اوراق 
فروخته شده سال را از آنچه می توانست 

واقعا به فروش برسد بسیار کمتر کرد.
حال رکوردشــکنی تــورم در ماهی که 
گذشت و رشد شــدید پایه پولی گواهی 
بر این است که دولت کسری بودجه های 
سال های ۹۷، ۹۸ و ۹۹ را از راه چاپ پول و 

خلق نقدینگی تامین کرده است.
درحالــی کــه بررســی  متغیرهــای 
اقتصادکلان کشور و روند سیاستگذاری 
هم این موضوع را تایید می کند ولی حسن 
روحانی، رییس جمهور ســابق کشور در 
آخرین مصاحبه خود ضمن تاکید بر اینکه 
در دو دوره ریاست جمهوری وی هیچگونه 
پولی چاپ نشده اســت گفت: دولت وی 
به وســیله چاپ اوراق از مردم پول قرض 
گرفته که به آنها با سودش پس خواهد داد.

امــا درحالی کــه کســری های بودجه 
سال های ۹۷، ۹۸ و ۹۹ به ترتیب حدود 
۷۵، ۱۷۰ و 2۰۰هزارمیلیاردتومــان 
تخمین زده شــده بود در ســال ۹۹ که 
حراج اوراق بدهی دولتی جدی تر شــد و 
می شــد آن را به عنوان یک منبع تامین 
مالی بــرای دولت به حســاب آورد تنها 
۱2۶هزارمیلیاردتومــان اوراق به فروش 

رفت.
حال سوال اینجاست که در شرایطی که 
نظام مالیاتی نواقص بسیاری دارد و عملا 
نمی توان بر درآمدهــای حاصل از آن به 
عنوان درآمدی پایدار حساب کرد و فروش 

نفت ایران هم با کاهش بســیار شدیدی 
مواجه شده اســت، باقی کسری بودجه 

دولت از چه طریقی تامین شده است؟
لازم به ذکر اســت که عبدالناصر همتی، 
رییــس کل ســابق بانک  مرکــزی نیز 
در خردادمــاه اعــلام کرد کــه حقوق 
اردیبهشت ماه کارمندان دولت از طریق 
تنخواه خزانه تامین شده است. مسیری 
که وی در یادداشت اخیر خود آن را فاقد 

چشم انداز تسویه توسط دولت دانست.
همچین اکبــر کمیجانــی، رییس کل 

بانک  مرکزی فعلی نیز هفته گذشــته با 
اعــلام اینکه نقدینگــی در پایان خرداد 
ماه ۱4۰۰ نســبت به پایان سال گذشته 
۶.۶ درصــد افزایش یافته اســت، اذعان 
کرد که دلیــل عمده این امر اســتفاده 
دولت از منابع بانک مرکزی در چارچوب 
مصوبات قانونی و در قالب تنخواه گردان 
 عمومی به میزان ۵۶ هزار میلیارد تومان

 است.
در اینکه دولت برای پوشــش کســری 
بودجه به سراغ بانک  مرکزی رفته و بانک  

مرکزی نیز به دلیل محدودیت اختیارات و 
مشکلات ساختاری نهادها در ایران امکان 
مقاومت کامل دربرابــر رییس جمهور را 
ندارد و در نهایت باید تسلیم شود، شکی 
نیســت، اما باید دیــد رییس جمهوری 
سابق، چرا اســتقراض از بانک  مرکزی را 
انکار می کند و مهم تر از آن چرا با افزایش 
هزینه ها در بودجه جــاری با وجود علم 
به کســری بودجه ای که به بار می آورد، 
موافقت نمود و به هشــدار کارشناسان 

بی توجهی کرد؟

روحانی: از مردم قرض گرفتیم، روسای بانک  مرکزی: پول چاپ شد  

کدام یک درست می  گویند؟!
حسن روحانی، رییس جمهوری سابق ایران درحالی در 
روزهای پایانی دولت قبل استقراض دولت از بانک مرکزی 
با هدف جبران کســری بودجه را انکار کرد که آمارها و 
روسای بانک مرکزی سابق و فعلی کشور چیز دیگری 

می گویند!



حسابدار
نوع قرارداد: تمام وقت

حقوق
بیمه

)Whatsapp( 09133004619

بازاریاب )بین المللی(
نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت

آشنا به زبان انگلیسی
علاقه مند به فروش و بازاریابی

روابط عمومی بالا
پرداخت 15 الی 20 درصد سود حاصل از فروش

حقوق ثابت
بیمه

)Whatsapp( 09910659584
09136493643

بازاریاب تلفنی )خانم(
ثابت در محل ، محیط همه خانم

با حقوق و پورسانت عالی 
09309133660 ،03136670761 

به طراح خانم جهت طراحی پوستر، لوگو و بنر های 
شهری جهت همکاری در اصفهان نیازمندیم

 تلفن: 09903430186 

برشکار C.N.C هوا گاز
مسلط به اتوکد

جهت برشکاری ورق های آلیاژی
شهر مورد نیاز: خمینی شهر

hydraulicsanat@gmail.com :ایمیل
تلفن: 09014593038, 03133603624 

مهندس مسلط به نقشه کشی صنعتی )آقا(
ترجیحا مهندس مکانیک یا صنایع

دقیق، منظم، وظیفه شناس و دارای احساس مسئولیت
مسلط به نرم افزار های نقشه کشی اتوکد و کتیا 
تواناییهای زیر موجب افزایش امتیاز خواهد شد:

آشنایی به اســتاندارد ها به خصوص مستندات ایزو 
9001:2015

آشنایی به زبان انگلیسی
09133081150

تکنسین یا دانشجوی رشته برق الکترونیک با مدرک 
لیسانس برق الکترونیک

 به صورت پاره وقت
ترجیحا بعد از ظهرها 4 تا 8 عصر

جهت کار مونتاژ و طراحی pcb و وایرینگ
شهرهای مورد نیاز: اصفهان و شهرهای نزدیک
sadeghmazaheri@gmail.com :ایمیل

یک نفر کارگر فنی نیمه ماهر با حقوق توافقی و مزایای 
کامل دریک کارگاه فلز کاری در اصفهان 

 تلفن: 09370315926 

شرکت آجر مهتاب فخاران سپاهان در اصفهان جهت 
تکمیل کادر خود به مدیر فروش ، انبارگردان، حسابدار 

و آبدارچی )خانم( نیازمند است.
حقوق+ بیمه و مزایا+ سرویس

تلفن: 09131198624 

فروشنده خانم
 جهت فروشندگی پوشاک  کودک و نوجوان

با شرایط متفاوت و عالی و بیمه
آدرس: خیابان نظرمیانی

03136251900

منشی  تلفنی خانم با روابط عمومی عالی
 جهت فروش لوازم خانگی

به صورت تلفنی 
حقوق اداره کار +سرویس از لاله ،جی  

یک ساعت تایم استراحت 
ساعت کار 8 تا 4.30 

کار با  کامپیوتر 
 word. آشنایی به اکسل

آدرس -شهرک صنعتی جی
09120913693 

یک رستوران در اصفهان )محل کار: شاهپور جدید( به 
نیروی خدماتی ترجیحا آقا با سابقه کار نیازمند است.

ساعت کاری: 8الی 17
مزایا: حقوق قانون کار+ بیمه

تلفن: 09136024284 
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

لزوم حمایت از صنعت گردشگری و پلتفرم های فعال این حوزه
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شــورای اســامی اعتقاد دارد که حمایت از صنعت گردشگری و 
پلتفرم های فعال این حوزه می تواند در گره گشایی از مشکات کشور بسیار موثر باشد. رحیم زارع،  بهره گیری از 
ظرفیت های اقتصاد دیجیتال را یکی از راه های برون رفت کشور از وضعیت نامناسب اقتصادی برشمرد و گفت: 
اقتصاد دیجیتال همیشه به دنبال شناسایی چالش ها و فرصت ها است و راه حل های خاقانه ای را با استفاده 

از فناوری در فضای مجازی به مردم و دولت ها ارائه می دهد. نماینده مردم آباده، خرمبید و بوانات در مجلس، 
استفاده از ظرفیت های استارتاپ ها در حوزه های مختلف اقتصادی را یکی از راهکارهای بهبود فضای کسب و کار 

در کشور دانست و گفت: به عنوان مثال امروزه در کشورهای بسیار زیادی از اپلیکیشن ها و پلتفرم های مختلفی برای 
توسعه گردشگری و خدمات اقامتی استفاده می شود که هاستل از جمله معروف ترین آن هاست؛ حال آنکه در کشورمان نیز قابلیت 

بهره گیری از چنین ایده هایی برای توسعه و رونق گردشگری نیز وجود دارد. زارع ادامه داد: اقامت یکی از ارکان توسعه صنعت توریسم و گردشگری 
است و برای این رکن مهم امروزه در دنیا راهکارهای جالب و قابل توجهی از سوی اقتصاد دیجیتال ارائه شده که از جمله آنها اجاره اقامتگاه های 
بوم گردی و روستایی است. این اقتصاددان با اشاره به نسبت مستقیم توسعه گردشگری و اشتغالزایی مستقیم و غیرمستقیم، خاطرنشان کرد: 

خوشبختانه در کشورمان پلتفرم های دیجیتال بسیار خوبی برای خدمات اقامتی توسعه یافته است .

 ارتباط غیرکلامی بخش 
کلیدی ای از اثربخشی شما 

به عنوان مدیر است. از بابت 
زبان بدن، مدیران اثربخش 

دو نوع سیگنال می فرستند 
که هر دو خیلی مهم اند، اما هر 
کدام شان تحت شرایط خاصی 

پراهمیت ترند

،،
وبسایت چطور
یادداشـــت
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شکوفایی مراکز نوآوری در جهان

دنیا خلاقیت می خواهد

با کاهش التهاب همه گیــری کرونا در جهان، فضای 
کار استارت آپ های بین المللی هم هیجان انگیزتر 
می شود. به ویژه اینکه کشف کنیم کدام نقطه از جهان، 
مرکز بعدی توسعه و حمایت از نوآوری است. مردم ایده های خلاقانه ای 
دارند و باید رویاهایشان را دنبال کنند. رویاهایی که تغییری مثبت در 

جهان پس از کرونا ایجاد می کند.

دره سیلیکون  تاریخی ترین مرکز نوآوری در فناوری است اما قرار نیست تنها بماند. 
این روزها مراکز زیادی برای توســعه نوآوری در سراسر جهان شکل گرفته است. 
این مراکز محیطی پرجنب و جوش برای بنیانگذاران استارت آپ هاست و فضایی 

است که در آن همکاری و اشتراک اطاعات کارآفرینان و سرمایه گذاران 
تشویق و تقویت می شود. سرعت بخشیدن به توســعه نوآوری در این 
مراکز، زمینه ساز رشد اقتصادهای منطقه ای و شکل گیری نسل تازه ای 

از کارآفرینان خاق است.
دره سیلیکون،که به خاطر تولید ترانزیستور مورد توجه قرار گرفته بود، 
نخستین جایی اســت که روند همکاری کارآفرینان در آن کلید خورده 
است. دره سیلیکون هنوز خانه تعداد بی شماری از استارت آپ ها، سرمایه 
گذاران، دانشگاه ها، شــتاب دهنده ها و صندوق های سرمایه گذاری و 
پارک های فناوری است. براســاس داده های پیچ بوک، در سال 2020، 
156 میلیارد دلار سرمایه گذاری خطرپذیر در ایالات متحده آمریکا انجام 
شده و انتظار می رود دره سیلیکون هم چنان به عنوان یکی از مهم ترین 

قطب های نوآوری جهان به کار خود ادامه دهد.
انیس اوزامان، نویسنده و موسس پیگاسوس در سایت کارآفرین می نویسد 
فراتر از دره سیلیکون، در شهرهای دیگر ایالات متحده آمریکا هم مراکز 
فناوری در حال گسترش است. در لس آنجلس، نیویورک، بوستون، سیاتل و آستین 
مراکز تازه ای برای توســعه خاقیت و نوآوری ایجاد شــده است. ساختار مدرن، 
موقعیت شهری، یک دانشگاه تحقیقاتی، صندوق های سرمایه گذاری و دسترسی 

به استعدادها مهم ترین ویژگی های مراکز نوآوری است.
نیویورک که آن را »کوچه ســیلیکون« هم می نامند، بــه عنوان مرکز تخصصی 
باکچین و مخابرات شناخته می شود. مایکروسافت در سیاتل، استارت آپ هایی با 
موضوع تولید نرم افزار را توسعه داده و موسسان شرکت  اچ پی و ایان ماسک هم 

به تگزاس نقل مکان کردند.
هم چنین در دیگر شهرهای مدرن و بزرگ جهان مثل لندن و استکهلم هم مراکز 

نوآوری درحال توسعه است. لندن به عنوان مرکز فعالیت فین تک ها شناخته می 
شود و استکهلم، تولیدکننده تک شاخ ها. فناند در رتبه بندی ها در جایگاه دوم 
از نظر سرمایه گذاری در استارت آپ ها قرار گرفته  و توکیو، شاهد سرمایه گذاری 

سریع شرکت ها و بانک ها برای توسعه نوآوری است.
با همه گیر شدن تب استارت آپی در سراســر جهان، شبکه های حمایت و توسعه 
فعالیت استارت آپ ها در همه کشــورها درحال تقویت و شکل گیری است. برای 
مثال استارت آپ گریند، یک شبکه جهانی برای همکاری موسسان و سرمایه گذاران 
استارت آپ هاست.  ماکس، یک خدمات دهنده به کاربران تلفن همراه و بخشی از 
شتاب دهنده اس او اس وی است که به استارت آپ ها در خاورمیانه، اروپا، آسیا و 
آمریکای جنوبی برای ارتباط با شرکا و سرمایه گذاران کمک می کند. وب سامیت، 
یک شرکت ایرلندی اســت که اکنون به یکی از بهترین شــرکت ها برای تجمیع 

استارت آپ ها و سرمایه گذاران تبدیل شده است.
در جهان امروز نوآوری، رقابت هم نقش مهمی ایفا می کند. جام جهانی استارت آپ 
ها اکنون در 60 منطقه جهان برگزار می شود و هر کدام از این مناطق به مرکزی برای 
جذب و حمایت از کارآفرینان تبدیل شده است. برندگان در هر دوره یک میلیون 
دلار به عنوان جایزه سرمایه گذاری دریافت می کند. این جام فرصتی برای سرمایه 
گذاران است تا با شرکای مطمئن پیوند بخورند و استارت آپ ها هم در جریان همین 

جام، مورد حمایت قرار می گیرند.
با کاهش التهاب همه گیری کرونا در جهان، فضای کار استارت آپ های بین المللی 
هم هیجان انگیزتر می شود. به ویژه اینکه کشف کنیم کدام نقطه از جهان، مرکز 
بعدی توســعه و حمایت از نوآوری اســت. مردم ایده های خاقانه ای دارند و باید 
رویاهایشان را دنبال کنند. رویاهایی که تغییری مثبت در جهان پس از کرونا ایجاد 

می کند.

اتاق تهران
گــــــزارش

استارت آپ

چرا یادگیری زبان بدن برای مدیرها اهمیت دارد؟

حرکات بدن شما حرف می زند

اگر آدم ها مجبور باشند 
از بین چیزی که با 

کلام انتقال می دهید و 
چیزی که با قیافه تان 
نشان می دهید، یکی 

را انتخاب کنند احتمالا 
قید کلام را خواهند زد 
و به جایش چیزی را که 
می بینند، باور می کنند

حرفه  مدیریت که زمانی کار خود را از سطح »چوپانی مقدماتی« 
شروع کرد، اکنون چنان دسته و پایه ای پیدا کرده که نگو و نپرس. 
هر صنعتی مدیریتِ مخصوص خود را طلب می کند و هر مدیر 
باید کوهی از اطلاعات مربوط به حوزه  کاری خود را در مغزش جا 
بدهد و بر اساس آنها تصمیم بگیرد. چیزی که این وسط بین تمام 
مدیران مشترک است، مهارت های ارتباطی است. بخشی از این 
مهارت – که امروزه توجه بیشتری به آن می شود – به استفاده از 
زبان بدن مربوط می شود. در این مقاله با مقوله  زبان بدن و ارتباط 

آن با علم مدیریت بیشتر آشنا خواهیم شد.

 در جلســه ســخنرانی ای 
حضور داشــتم که مدیران 
پولســاز  شــرکت   500
)رده بندی 500 شرکت برتر 
از نظر کسب درآمد کل( جزو 
مدعوین بودنــد. فردی که 
نایب رئیــس یکی از همین 
شرکت ها بود، داشت راجع به مهارت رهبری 
تیم سخنرانی می کرد. خیلی آدم خوش سر 
و زبانی بود و جلسه را مثل موم در چنگش 
داشــت. او با دلربایی خاصی حضار را روی 
صندلی شان میخکوب کرده بود و هر جایی 
هم که لازم می دید، حــرف بامزه ای را هم 

چاشنی حرف هایش می کرد.
بله! حضــار از او خوششــان آمــده بود و 

بدجوری مجذوبش شده بودند.
در نهایت سخنرانی به پایان رسید و جناب 
سخران بعد از آخرین کلماتی که ادا کرد، 
روی استیج دســتانش را در هم فرو برد و 
روی سینه اش گذاشت و گفت: »من آماده  
پاسخگویی به ســؤالات شما هستم. لطفا 
هر چیزی به ذهن تان می رسد بپرسید.« 
ناگهان انرژی داخل آن ســالن کنفرانس 
دود شد و هوا رفت. تا چند لحظه پیش همه 
میخِ سخنران شده بودند، اما الان، صدا از 
دیوار در می آمد، اما از حضار نه. انگار نه انگار 
همین ها بودند که با دقت تمام داشتند گوش 
می کردند. معلوم نیست یکهو چه اتفاقی 
افتاد! انگار چنان ارتباطشان قطع شد که 

دیگر هیچ سؤالی به ذهنشان نمی رسد.
خود من هم در آن سالن بودم. به عنوان یکی 
از سخنرانان، پشت میزی که روی استیج 
قرار داشت نشسته بودم و از آن بالا به کل 
سالن احاطه داشتم. و به محض اینکه ژست 
آن بنده خدا را دیدم، حدس زدم که حضار 

چه واکنشی نشان خواهند داد.
بعدا بــا خودش صحبت کــردم )که اصا 
متوجه نشده بود دستانش را در هم فرو برده( 
و با تعدادی از حضار هــم در همین رابطه 

حرف زدم )که هیچکدامشان آن ژست را به 
خاطر نیاوردند، اما همه شان یادشان آمد که 

سر سؤال پرسیدن چه گیریپاژی کردند(.

   زبان بدن به چه کار مدیران می آید؟
جداً چه اتفاقی افتاد؟ این حرکت ســاده  
دســت، که هیچ یک از حاضرین هم آن را 
به خاطر نیاورد، چطور می تواند چنین تأثیر 
عمیقی بگذارد؟ اصا چه ربطی به مدیریت 

و این مسائل دارد؟
روابط کاری، همه اش در نحوه برقرار کردن 
ارتباط خاصه می شــود. ایــن را که همه 
می دانستند. برای آماده شدن جهت حضور 
در جلسه ای مهم – مثل جلسه با کارمندان، 
رئیس یا مشتریان – تمرکز آدم روی این 
است که چه چیزهایی بگوید، روی کجاها 
مانور بدهد و با تمرین کردن مجموعه  این 
کارها، تاش کند تا حرف خــودش را در 
گوشت و پوست مخاطب فرو کند و خود را 

معتبر و قانع کننده جلوه بدهد.
اما آیا می دانســتید، همزمان کــه دارید 
صحبت می کنید، مخاطب تان هم به صورت 
نیمه خودآگاه دارد اعتبار و اعتماد به نفس، 
دوســت داشــتنی بودن و قابل اطمینان 
بودن تان را ارزیابی می کند؟ این را در نظر 
داشته باشید که چیزی که بر زبان می آورید، 

فقط بخشی از این ارزیابی را پرُ می کند.
خبر دارید که میزان اســتفاده تان از فضا، 
ژســت ها، طرز ایســتادن، حالات صورت 
و ارتباط چشــم قادرند بر روی پیامی که 
می خواهید بفرستید تأثیر بگذارند، تقویتش 

کنند، تضعیفش کنند یا تحریفش کنند؟
آن آقایــی کــه در کنفرانــس نیویورک 
سخنرانی می کرد حواسش نبود که ژستش 
با کامــش دو تا چیز ضــد و نقیض دارند 
می گویند. همین دو سیگنال غیرهمگون 
اســت که خیلی از مدیرهــا در برخورد با 
اعضای تیم هایشان استفاده می کنند و آنها 

را به اشتباه می اندازند.
وقتــی ســیگنال های غیرکامــی بــا 
سیگنال های کامی تان تضاد داشته باشند، 
در واقع دارید پیام های قر و قاطی به طرف 
مقابلتان می فرســتید. درست مثل مثل 
موقعی که دارید داوطلــب بودنِ خودتان 
را اعام می کنیــد، اما در و دیــوار را نگاه 
می کنید و ارتباط چشمی با مخاطب را از 
دست می دهید، یا موقعی که راجع به آینده  
تضمینی فان پروژه صحبت می کنید، اما 
وزن تان را انداخته باشید روی پاشنه  کفش 
و کج و کُاج ایستاده باشید – یا مثل همین 

بنده خدا – موقعی کــه می گویید آغوش 
من برای سؤالات شما باز است، دستان تان 
را ضربدری ببندید و با پوزیشــنی دفاعی 

روبه روی مخاطبان بایستید(.
اگر آدم ها مجبور باشند از بین چیزی که با 
کام انتقال می دهید و چیزی که با قیافه تان 
نشان می دهید، یکی را انتخاب کنند احتمالا 
قید کام را خواهند زد و به جایش چیزی را 

که می بینند، باور می کنند.
اما چرا آن بنده خدا این ژســت اشــتباه 
را گرفت؟ مگر نمی خواســت از او ســؤال 
بپرسند؟ اینجوری ایستادن برایش راحت تر 

بود؟ سردش شده بود؟
نمی دانم، من از او نپرســیدم، چون خیلی 
چیز مهمی نبود، هیچ وقت هم مهم نیست. 
اما در هر حالت، ارتباط غیرکامی حرف های 
زیادی دارد! در ارتباط غیرکامی داستان از 
این قرار نیست که فرستنده چطور احساس 
 می کند چه چیزی مهم اســت؛ ماجرا این 
است که مشاهده کننده چطور درمی یابد 

که فرستنده چه احساسی دارد.
اگر در راهرو از کنار یکــی از همکاران تان 
بگذرید و باهاش ارتباط چشــمی برقرار 
نکنید، ممکن اســت پیــش خودش فکر 
کند از گزارشی که نیم ساعت پیش بهتان 
ارائه داده شاکی هستید و به همین دلیل از 

دستش ناراحتید.
شاید هم از زور خستگی دولا دولا راه بروید، 
اما بچه های تیم تان فکر  کنند که عاقه تان 
را به خودِ کار از دست داده اید. اگر با قیافه ای 
اخمو داخل جلسه  ایده پردازی بنشینید، 
احتمالا بقیه گمان می کنند که با ایده های 
مطرح شــده حال نکردید – هر کسی هم 
که هر ایده  دیگری داشــته باشد، قورتش 

می دهد و بلند می شود می رود.

در واقع اگر هرگونه ادا و اطواری در بیاورید 
که حاکی از خشــم، کج خُلقــی یا نادیده 
گرفتن دیگران باشد، افراد هم ایده هایشان 
را برای خودشان نگه می دارند و دنبال راهی 
می گردند تا خیلی سریع از سر و کله زدن با 

شما فرار کنند.
نکته  جالبی هم درباره  مغــز وجود دارد، 
بدین ترتیب که مغز انســان به پیام های 
منفی بیشــتر توجه می کند تا پیام های 
مثبت. یعنی اگر عُنُق باشید و پاچه بگیرید، 
آدم ها به صورت ناخودآگاه نســبت به این 
رفتارتان واکنش نشان می  دهند تا نسبت 

به رفتارهای خوبتان.

   تعریف زبان بدن
زبان بدن یعنی مدیریت زمان، فضا، ظاهر، 
هیبت، ژست، لمس، حالت، ارتباط چشمی 

و ریتم کامی.

به همین جهت، ارتباط غیرکامی بخش 
کلیدی ای از اثربخشی شما به عنوان مدیر 
اســت. از بابت زبان بدن، مدیران اثربخش 
دو نوع سیگنال می فرستند که هر دو خیلی 
مهم اند، اما هر کدام شــان تحت شــرایط 

خاصی پراهمیت ترند.
برای مثــال، آدم هــای قدرتمند طوری 
می نشینند، می ایستند، راه می روند و ژست 
می گیرند که هر کس ببیندشــان اینها را 
معادل اعتماد به نفس، صاحیت و جایگاه 
داشتن، قلمداد کند. درست مثل رفتاری که 
خیلی از مدیران در هنگام حضور در جلسه  
هیئت مدیره انجام می دهند، آنها با کشیده 
ایستادن در مقابل افراد )یعنی استفاده از 
فضا( سیگنال قدرت و اتوریته را به مخاطب 

خود می فرستند.
شاید توجه کرده باشــید که، برای مثال، 
مدیران بلندپایه )در مورد مردها( معمولا 
برگه هایشان را روی میز کنفرانس پخش 
می کنند. ممکن است دستانشان را پشت 
صندلی سایر حاضرین در جلسه بگذارند و 
یا موقع نشستن پاهایشان را از هم باز کنند.

اما رهبرانــی که می خواهند اثربخشــی 
بیشــتری داشــته باشــند، می بایست 
سیگنال های غیرکامی گرم و صمیمانه ای 
هم داشته باشــند. به خصوص وقتی که 
محیــط کاری، محیطــی مرکــب از 
دپارتمان های مختلف باشــد که در کنار 
یکدیگر کار می  کنند، مثل دفاتر کار جمعی.

سیگنال های غیرکامی ای نظیر باز بودن 
کف دست، تمایل به سوی جلو در هنگام 
ایستادن، برقراری ارتباط چشمی با افراد 
در حین گفتگو، تأیید کردن افراد با سر به 
هنگام صحبت کردن، یا کج کردن سر به 

سمت افراد برای ترغیب کردن آنها به بیشتر 
حرف زدن، برای انتقال مفاهیمی از قبیل 
دخیل کردن همه در کار، محبوب قلب ها 

بودن و رفاقت مورد استفاده قرار می  گیرند.
از آنجا کــه اکثر طرف هــای کاری من در 
سازمان هایی هســتند که می خواهند از 
ساختار کنترل و فرمانِ سلسه مراتبیِ سنتی 
به ســمت دفاتر کار جمعی و هوشمندانه  
مدرن حرکت کنند، تعداد زیادی از مدیران 
ارشد را می بینم که تازه با این واژه  زبان بدن 

آشنا شده اند.
این مدیران آنقدر با شــیوه های عهد بوقیِ 
به رخ کشــیدن قدرت عادت کرده اند که 
برایشان سخت است بگذارند آن نوع دیگرِ 
ســیگنال ها )صمیمیت( خودش را نشان 

بدهد.
البته این را هم بگویم که زیرنویس دار کردن 
زبان بدن )به معنی همخوانی حرکت بدن 
با نیت و پیام( تنها یک روی ســکه  رفتار 
غیرکامی اســت. خیلی ها زرنگ تر از این 
هستند که فقط یاد بگیرند چطور می توان 
پیامی را به درستی منتقل کرد. در واقع اینها 
می خواهند بدانند که چطور می توان زبان 
بدن افراد دیگر را خواند )یا به قول خودمان 

دستشان را خواند(.
پیتر دراکر، نویسنده شهیر، استاد دانشگاه 
و مشاور امور مدیریت، به وضوح دست روی 

این نکته می  گذارد:
مدیر و رهبر اثرگذار کسی است که وقتی 
وارد جلســه ای شــد و دید فان حرکت 
ابتکاری هنوز به خوبــی در بین بچه های 
تیمش جا نیفتــاده )و خیلی ها هنوز گیج 
می زنند( خیلی ســریع این قضیــه را از 

چشمانشان بخواند و راه حل ارائه بدهد.
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